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ACTA PLE NÚM. 7/14 

 
SESSIÓ CELEBRADA PER L’AJUNTAMENT EL DIA 26 DE JUNY 2014 
 

 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 26 DE JUNY DE 2014 
 
 
A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del dia 26 de 
juny de dos mil catorze, es reuneixen a la sala de sessions d’aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l’Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Sr. Antonio Balmón Arévalo  
 
 
Primer Tinent d’Alcalde Sr. Antonio Martínez Flor 
 
Tinents/es d’Alcalde Sra. Emilia Briones Matamales 
 Sr. Sergio Fernández Mesa 
 Sra. Rocio García Pérez 
 Sr. Manuel Ceballos Morillo 
 Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
Regidors/es Sr. Victor Manuel Alcañiz Losa 
 Sra. Mònica Badia i Cortada 
 Sra. Anna Caminals Lecha 
 Sr. Manuel Jesús Casado Ruiz 
 Sra. Elisa Corral Lozano 
 Sra. Ana Pilar Fernández Masía 
 Sr. Arnau Funes Romero 
 Sr. Jordi García Guitart 
 Sr. Luis García Ruiz 
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 Sr. Sergio Gómez Márquez 
 Sra. Nelia Martínez Gallardo 
 Sra. Aurora Mendo Sánchez 
 Sra. Elisabeth Morales Sánchez 
 Sr. Maximiliano Palacios Palacios 
 Sr. José Manuel Parrado Cascajosa 
 Sra. Maria Isabel Pérez Espinosa 
 Sra. Joana Piñero Romera 
 Sr. Jordi Rosell i Segura 
 
 
Secretària General Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
Interventor Sr. Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Per l’Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a despatxar els 
assumptes que figuren a l’ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
Punt primer.- Aprovació de l’acta núm. 6/14, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 29 de maig d’enguany. 

Aprovació Acta núm. 6/14 

L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores junt amb la 
convocatòria d’aquesta sessió. 
 
VOTACIÓ         UNANIMITAT  
 
 
 
Punt segon.- Donar compte dels decrets i resolucions de l’Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 

Donar compte decrets 

Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es dóna 
lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l’Alcaldia, el text literal dels quals 
és el següent: 
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2.1. Decret núm. 3595/14 de data 13 de juny 
 
... 
 
Mitjançant Decret núm. 4523/2011, de 14 de juny, posteriorment modificat pels 
Decrets núm. 4532/2011, de 17 de juny i 7487/2011, de 26 d’octubre, aquesta 
Alcaldia va establir el règim de delegacions generals de les seves competències i 
atribucions en els membres de la Junta de Govern Local i, amb caràcter específic, en 
diferents Regidors i Regidores d’aquest Ajuntament no integrats en aquest òrgan, a 
efectes de conformar en aquest aspecte el Cartipàs Municipal corresponent al nou 
Ajuntament constituït el dia 16 de juny, com conseqüència del procés electoral 
convocat per Reial Decret 424/2011, de 28 de març. 
 
Atès que en aquests moments resulta necessari tornar a reconsiderar algunes de les 
previsions del règim general de delegacions de competències establertes en el primer 
d’aquests Decrets, amb l’objecte d’adequar-les a les noves necessitats de 
funcionament d’aquesta entitat, a fi de potenciar l’aprovació simultània, en un únic 
decret de caràcter periòdic, del major número possible d’actes d’autorització i 
disposició de despeses i de reconeixement de les obligacions corresponents, com a 
mesura, tant d’economia processal i racionalització administrativa, com d’estalvi 
energètic, davant la important reducció de paper que porta inherent. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment tinc conferides, 
 

HE RESOLT 
 
Primer.- Modificar, amb efectes del dia 1 de juliol de 2014, el penúltim paràgraf de 
l’apartat 1 i els apartats 2 i 3 del punt segon de la part dispositiva del Decret 
4523/2011, de 14 de juny, els quals restaran redactats en els termes següents: 
 
 
... 
 

Aquesta competència abastarà a tots els actes de tràmit o definitius que 
s’hagin de dictar en relació amb tot l’expedient de contractació, des del seu 
inici fins la seva definitiva finalització o resolució, inclosa la seva modificació i 
interpretació, llevat dels actes de reconeixement de les obligacions 
corresponents, en relació amb els quals la competència dels Regidors i 
Regidores delegats d’Àrea es limitarà a les signatures dels corresponents 
documents comptables i, en conseqüència, a l’impuls del corresponent 
procediment. 

 
... 
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... 
 

2. La signatura dels documents comptables relacionats amb els actes 
d’autorització, disposició i reconeixement d’obligacions relatius a la seva 
Àrea d’actuació, en els termes fixats per a cada exercici en les Bases 
d’Execució del Pressupost, incloses les subvencions, així com la aprovació de 
les bases particulars reguladores de les corresponents convocatòries, quan 
aquestes requereixin concurrència pública. 

 
Per a l’exercici 2014, aquesta previsió va referida als documents comptables 
relatius als actes d’autorització i disposició de despeses i reconeixement 
d’obligacions a que es refereixen les lletres A, B i C de l’article 49.4 de les 
Bases d’Execució del Pressupost, així com als actes d’autorització, disposició 
i reconeixement de l’obligació simultània a que es refereix l’apartat 5 
d’aquest mateix article, que d’acord amb la previsió continguda en aquest, 
de que les seves determinacions son sense perjudici d’ulteriors modificacions 
del règim de delegacions d’aquesta Alcaldia, restarà automàticament 
modificat com a conseqüència de les previsions contingudes en aquest 
Decret. 

 
3. La signatura dels documents comptables previs al reconeixement 

d’obligacions quan no siguin simultanis als actes d’autorització i disposició 
de despeses, amb independència que la competència per aprovar aquests 
actes d’autorització i disposició correspongui a altres òrgans. 

 
... 

 
Segon.- Modificar, respecte de les competències delegades corresponents a l’Àrea 
d’Economia i Interior, el punt 1.14 Decret 4523/2011, de 14 de juny, el qual restarà 
redactat en els termes següents: 
 
... 
 

1.14. Autorització, disposició i reconeixement d’obligacions en aquells supòsits 
que no correspongui a cap altre òrgan.  
 
Quan es tracti d’actes d’autorització, disposició i reconeixement d’obligacions 
referits a les altres Àrees de delegació previstes en aquest Decret, anirà 
precedit, necessàriament, de la signatura dels corresponents documents 
comptables pels regidors o regidores de l’àrea afectada, actes d’impuls previ 
sense els quals no es podrà aprovar cap acte d’autorització i disposició de 
despeses, ni de reconeixement d’obligacions. 

 
... 
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Tercer.- El règim jurídic i d’exercici d’aquestes competències, així com la seva 
publicitat, serà el mateix que el establert en el Decret número 4523/2011, de 14 de 
juny, respecte de la resta de delegacions.  
 
Quart.- Notificar aquesta resolució als Regidors i Regidores afectats, entenent-se 
acceptat el nou règim jurídic d’aquestes delegacions de competències de forma 
tàcita, si dintre del termini de les 24 hores següents no es manifesta res en contra o es 
fa ús de la delegació. 
 
Cinquè.- Donar compte al Ple d'aquesta resolució en la primera sessió que tingui lloc, i 
publicar el seu text en el Butlletí Oficial de la Província i en el Butlletí d'Informació 
Municipal, en compliment del que disposa l'article 23.7 del ROM. 
 

... 
 
 
 
2.2. Decret 3749/14 de data 19 de juny 
 
... 
 
Mitjançant Decret núm. 4523/2011, de 14 de juny, posteriorment modificat pels 
Decrets núm. 4532/2011, de 17 de juny i 7487/2011, de 26 d’octubre, aquesta 
Alcaldia va establir el règim de delegacions generals de les seves competències i 
atribucions en els membres de la Junta de Govern Local i, amb caràcter específic, en 
diferents Regidors i Regidores d’aquest Ajuntament no integrats en aquest òrgan, a 
efectes de conformar en aquest aspecte el Cartipàs Municipal corresponent al nou 
Ajuntament constituït el dia 16 de juny, com conseqüència del procés electoral 
convocat per Reial Decret 424/2011, de 28 de març. 
 
Atès que, resultant necessari tornar a reconsiderar algunes de les previsions del règim 
general de delegacions de competències establertes en el primer d’aquests Decrets, 
amb l’objecte d’adequar-les a les noves necessitats de funcionament d’aquesta 
entitat, a fi de potenciar l’aprovació simultània, en un únic decret de caràcter 
periòdic, del major número possible d’actes d’autorització i disposició de despeses i de 
reconeixement de les obligacions corresponents, com a mesura, tant d’economia 
processal i racionalització administrativa, com d’estalvi energètic, davant la 
important reducció de paper que porta inherent, mitjançant Decret núm. 3595/2014, 
de 13 de juny, es va modificar novament aquest règim de delegacions. 
 
Atès que en la redacció del Decret núm. 3595/2014, de 13 de juny, es va incórrer en 
un error, per omissió, en no contemplar el mateix tipus de mesures respecte del règim 
de delegacions de l’Alcaldia en els regidors i regidores que no son membres de la 
Junta de Govern. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment tinc conferides, 
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HE RESOLT 

 
Primer.- Complementar el Decret núm. 3595/2014, de 13 de juny, en el sentit de 
modificar, també, amb efectes del dia 1 de juliol de 2014, el penúltim paràgraf de 
l’apartat 1 i els apartats 2 i 3 del punt quart de la part dispositiva del Decret 
4523/2011, de 14 de juny, els quals restaran redactats en els termes següents: 
 
... 
 

Aquesta competència abastarà a tots els actes de tràmit o definitius que 
s’hagin de dictar en relació amb tot l’expedient de contractació, des del seu 
inici fins la seva definitiva finalització o resolució, inclosa la seva modificació i 
interpretació, llevat dels actes de reconeixement de les obligacions 
corresponents, en relació amb els quals la competència dels Regidors i 
Regidores delegats per raó de la matèria es limitarà a les signatures dels 
corresponents documents comptables i, en conseqüència, al impuls del 
corresponent procediment. 

... 
 
... 
 

2. La signatura dels documents comptables relacionats amb els actes 
d’autorització, disposició i reconeixement d’obligacions relatius a 
l’assumpte, en els termes fixats per a cada exercici en les Bases d’Execució 
del Pressupost, incloses les subvencions, així com la aprovació de les bases 
particulars reguladores de les corresponents convocatòries, quan aquestes 
requereixin concurrència pública. 

 
Per a l’exercici 2014, aquesta previsió va referida als documents comptables 
relatius als actes d’autorització i disposició de despeses i reconeixement 
d’obligacions a que es refereixen les lletres A, B i C de l’article 49.4 de les 
Bases d’Execució del Pressupost, així com als actes d’autorització, disposició 
i reconeixement de l’obligació simultània a que es refereix l’apartat 5 
d’aquest mateix article, que d’acord amb la previsió continguda en aquest, 
de que les seves determinacions son sense perjudici d’ulteriors modificacions 
del règim de delegacions d’aquesta Alcaldia, restarà automàticament 
modificat com a conseqüència de les previsions contingudes en aquest 
Decret. 

 
3. La signatura dels documents comptables previs al reconeixement 

d’obligacions quan no siguin simultanis als actes d’autorització i disposició 
de despeses, amb independència que la competència per aprovar aquests 
actes d’autorització i disposició correspongui a altres òrgans. 

 
... 
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Segon.- El règim jurídic i d’exercici d’aquestes competències, així com la seva 
publicitat, serà el mateix que el establert en el Decret número 4523/2011, de 14 de 
juny, respecte de la resta de delegacions. 
 
Tercer.- Notificar aquesta resolució als Regidors i Regidores afectats, entenent-se 
acceptat el nou règim jurídic d’aquestes delegacions de competències de forma 
tàcita, si dintre del termini de les 24 hores següents no es manifesta res en contra o es 
fa ús de la delegació. 
 
Quart.- Donar compte al Ple d'aquesta resolució en la primera sessió que tingui lloc, i 
publicar el seu text en el Butlletí Oficial de la Província i en el Butlletí d'Informació 
Municipal, en compliment del que disposa l'article 23.7 del ROM. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyora Emilia Briones Matamales, Presidenta-Delegada de la Comissió 
Informativa de Presidència 
 
En aquests dos decrets fem una petita modificació de competències dels 
Regidors per tal d’agilitzar el circuit administratiu de signatura, optimitzant i 
modernitzant l’Administració.  
 
Així que, a partir de l’1 de juliol, la signatura de les obligacions de pagament 
queden centralitzades en el Tinent d’Alcalde d’Economia i Interior. Tot això 
comportarà reduir el nombre de resolucions comptables millorant així 
l’eficiència i l’eficàcia en la gestió dels documents interns de l’Ajuntament. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Els reunits manifesten unànimement quedar-ne assabentats. 
 
 
 
Punt tercer.- Ratificar els decrets i resolucions de l’Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 

Ratificar decrets 

Per la Secretària de la Corporació i a efectes de la seva ratificació, es dóna 
lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l’Alcaldia, el text literal dels quals 
és el següent: 
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3.1. Decret núm. 2962/14 de data 22 de maig. 
 
... 
 
Mitjançant Decret número 5470/2011, de 29 de juliol, posteriorment modificat per 
Decrets números 8158/2011, de 18 de novembre, 9551/2011, de 27 de desembre, 
391/2012, de 2 de febrer,  2550/2012, de 27 d’abril, 2013/13 de 4 d’abril, 7251/13 de 
6 de novembre i 1620/14 de 21 de març, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen 
tenir lloc el dia 22 de maig anterior, aquesta Alcaldia va designar els membres 
integrants del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat. 
 
Atès que mitjançant escrit de la Secretària del Consell Municipal de la Dona de 16 de 
maig, i atenent a la petició del President de la Federació d’Associacions de Pares 
d’alumnes de Cornellà, es proposa modificar els membres que, en qualitat de titular i 
suplent, representen a aquesta entitat en el Ple del referit Consell. 
  
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que em confereix l’article 7 del 
Reglament Orgànic regulador del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat,  
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5470/2011, de 29 de juliol, relatiu al 
nomenament dels membres del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, 
en el sentit següent: 
 
Federació d’Associació de Pares d’Alumnes de Cornellà. FAMPA 
 
• Deixar sense efecte els nomenaments de vocals, titular i suplent, que fins ara 

venien representant a aquesta Associació en el Ple d’aquest Consell, nomenant en 
el seu lloc a les persones següents: 

 
- Titular: senyora Angeles Valero Navarrete. 
- Suplent: senyora Mª Dolores Crisóstomo Moreno. 

 
Segon.- Comunicar aquest Decret al President, Vicepresidenta i Secretària del Consell 
de la Dona de Cornellà de Llobregat, així com a les persones nomenades, als efectes 
escaients. 
 
Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en la pròxima 
sessió que es convoqui, per a la seva ratificació. 
 

... 
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3.2. Decret núm. 3597/14 de data 16 de juny 
 
... 
 
Mitjançant Decret número 5510/2011, de 29 de juliol, posteriorment modificat per 
Decrets número 8461/2011, de 29 de novembre, 4825/12, de 23 de juliol, 5873/13, de 
04 de setembre i 6426/13, de 1 d’octubre, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen 
tenir lloc el dia 22 de maig de 2011, aquesta Alcaldia va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat. 
 
Atès que mitjançant escrits de 6 de maig i 2 de juny de 2014, les Entitats ciutadanes 
Sindicat de Pensionistes i Jubilats de Comissions Obreres del Baix Llobregat i 
Associació La Gavarra de Gent Gran, han sol·licitat el canvi dels seus representants en 
el Ple d’aquest Consell. 
 
Atès que mitjançant escrit de 2 de juny de 2014, el Secretari del Consell Assessor de la 
Gent Gran ha tramet l’esborrany de l’acta de la sessió del Consell que va tenir lloc el 
passat 13 de maig, en la que, d’acord amb el que disposa l’article 6 del seu Reglament 
Orgànic regulador, es va aprovar per unanimitat ampliar la composició del Ple del 
Consell amb un membre més, a fi de permetre la incorporació de l’entitat Associació 
Gent Gran Bellaterra, que mitjançant escrit de 2 de juny de 2014, ha comunicat les 
persones que la representaran en el Ple d’aquest Consell. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5510/2011, de 29 de juliol, relatiu al 
nomenament dels membres del Ple del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà 
de Llobregat, en el sentit següent: 
 
Associació la Gavarra de Gent Gran de Cornellà 
 
• Deixar sense efecte el nomenament dels representants, titular i suplent, que fins 

ara la venien representant en el Ple d’aquest Consell i nomenar en el seu lloc a les 
persones següents: 

 
- Titular, Sr. Cesar Barea Blesa. 
- Suplent: Sra. Carmina Casanova Martínez 

 
 
Sindicat de Pensionistes i Jubilats de Comissions Obreres del Baix Llobregat 
 
• Deixar sense efecte el nomenament del representant titular, que fins ara  la venia 

representant en el Ple d’aquest Consell i nomenar en el seu lloc a la persona 
següent:  
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- Titular, Sr. Benigno Martínez Ojeda. 
 
 
L’Associació Gent Gran Bellaterra 
 
• Acceptar la incorporació de l’Associació Gent Gran Bellaterra en el Ple del Consell 

de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat i nomenar representants, titular i 
suplent, d’aquesta entitat en el Ple d’aquest Consell a les següents persones: 

 
- Titular, Sr. Juan Aragón Gómez. 
- Suplent: Sr. Manuel Pintado Montes. 

 
Segon.- Comunicar aquest Decret al President, Vicepresidenta i Secretari del Consell 
Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat, així com a les persones afectades, 
als efectes escaients.  
 
Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en la pròxima 
sessió que es convoqui, per a la seva ratificació. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Aquests dos decrets fan referència al nomenament de membres del Ple del 
Consell de la Dona i del Consell Assessor de la Gent Gran. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Els reunits manifesten unànimement ratificar els decrets. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I INTERIOR 
 
 
Punt quart.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 20/2014, 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a romanent de 
Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses. 
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Aprovar modificació de 
crèdits núm. 20/2014 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vista la memòria justificativa presentada pels Departaments d’Informàtica i Educació, 
sol·licitant modificació de crèdit per suplement amb càrrec a baixes per anul·lació de 
despeses, amb motiu de l’adquisició d’un ordinador portàtil per l’aula d’informàtica 
de la UNED, per import de 650 euros. 
 
Vista la petició de modificació de crèdits dels Departaments d’Informàtica i Patrimoni 
Cultural, per suplement amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, amb motiu de 
l’adquisició d’un ordinador portàtil per la realització de tasques relacionades amb la 
catalogació del Fons Bibliogràfic i la revisió de l’Inventari d’Objectes Artístics del 
Museu, per import de 700 euros. 
 
Vistes les propostes de modificació de crèdits del Departament de Manteniment i 
Serveis per crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec a romanent 
de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses, motivades per la redacció del 
projecte d’obra de reparació del col·lector IV; per la col·locació de tendalls a l’Escola 
Dolors Almeda; i per la contractació del subministrament de material de pintura, per 
un import total de 17.000 euros. 
 
Vista la sol·licitud de modificació de crèdits del Departament de Polítiques 
d’Ocupació, per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, 
motivada per la necessitat de fer front a les despeses derivades de la publicació 
d’edictes als diaris oficials, per un import de 200.000 euros. 
 
Vista la petició de modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes 
dels Departaments d’Activitats i Ordenances Cíviques, i la Guardia Urbana, amb 
motiu de l’adquisició de PDA’s pel bon funcionament dels serveis de la Guardia 
Urbana, per un import de 12.100 euros. 
 
Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de Política Territorial, per 
suplement de crèdit amb càrrec a romanent de tresoreria, motivada pel pagament 
dels interessos de demora meritats en la determinació del preu just i en el seu 
pagament, en relació a l’expropiació de la finca situada a l’Av. Maresme, C/Silici, Ctra. 
del Mig i segon Cinturó d’aquesta Ciutat, per import de 1.800.000 euros. 
 
Vista la Proposta d’Acord de data 30 de maig d’enguany, de la Comunitat de 
Municipis de la Plana del Galet, elevant a l’Ajuntament l’aprovació de l’expedient de 
modificació de crèdits número 1/2014, per suplement de crèdits a càrrec del 
Romanent de Tresoreria, per un import de 49.515 euros. 
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Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i els articles 35, 
36 i 37 del RD 500/1990, de 20 d’abril. 
 
Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 
2014. 
 
Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
El Ponent de l’Àrea d’Economia i Interior, de conformitat amb el que estableix l’article 
16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 2014, i vist el dictamen 
favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 20/2014 per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec a romanent de tresoreria i 
baixes per anul·lació de despeses que es proposa, segons el següent detall i resum per 
capítols: 
 
 
MODIFICACIONS PER CREDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC AL ROMANENT DE TRESORERIA 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0113.161A0.6190000 OBRES REPARACIO COL.LECTOR IV 0,00 7.200,00 0,00 7.200,00 
0113.321B1.6320002 ESCOLES PUBLIQUES 10.000,00 3.800,00 0,00 13.800,00 
0772.934A3.3520000 INTERESSOS DE DEMORA 43.264,89 1.800.000,00 0,00 1.843.264,89 
1201.943A0.4620000 TRANSF. A AJUNTAMENTS INTEGRANTS (A) 40.081,00 49.515,00 0,00 89.596,00 
 
 TOTAL DESPESES  1.860.515,00 0,00 
 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
 Previsió Previsió 
Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0770.87000 ROMANENT TRESORERIA DESPESES 

GENERALS 11.362.611,44 1.811.000,00 0,00 13.173.611,44 
1201.87010 ROMANENT TRESORERIA DESP. FINANÇ. 

AFECTAT 0,00 49.515,00 0,00 49.515,00 
 
 TOTAL INGRESSOS  1.860.515,00 0,00 
 
 
 
 
MODIFICACIONS PER SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE DESPESES 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0006.920B0.6260001 INVERSIONS EN EQUIPS INFORMATICS 

(HARDWARE) 56.555,00 1.350,00 0,00 57.905,00 
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0112.171D0.2279900 C.P.S./CONS.JARDINS I ZONES VERDES 1.986.748,00 0,00 6.000,00 1.980.748,00 
0112.321B0.2219900 SUBM. MATERIAL ESCOLES 4.410,00 6.000,00 0,00 10.410,00 
0333.241C0.2260300 ANUNCIS OFICIALS/POL. OCUPACIO 0,00 400,00 0,00 400,00 
0333.241C0.2270600 SERVS.PROFESSIONALS 

INDEPENDENTS/POL.OCUPACIO 3.000,00 0,00 400,00 2.600,00 
0553.172A0.2270601 ESTUDI ANTENES TELEFONIA MOBIL 13.800,00 0,00 12.100,00 1.700,00 
0554.132B0.6260001 ADQUISICIO PDA'S/GUARDIA URBANA 0,00 12.100,00 0,00 12.100,00 
0662.333A0.2269900 MUNTATGE EXPOSICIONS CAN MERCADER 14.700,00 0,00 700,00 14.000,00 
0663.324B0.2200101 MATERIAL TECNIC/U.N.E.D. 1.333,00 0,00 650,00 683,00 
 
 TOTAL DESPESES  19.850,00 19.850,00 

 
 
 
Resum per Capítols 
 
Estat de Despeses 
 
 Altes Baixes 
 
Cap. II.- Desp. corrents béns i serveis .................  6.400,00 19.850,00 
Cap. III.- Despeses financeres .............................  1.800.000,00 0,00 
Cap. IV.- Transferències corrents ........................  49.515,00 0,00 
Cap. VI.- Inversions reals ....................................  24.450,00 0,00 
 
 TOTAL ..................................................  1.880.365,00 19.850,00 
 
 
 
Estat d’Ingressos 
 
 Altes Baixes 
 
Cap. VIII.- Actius Financers ...................................  1.860.515,00 0,00 
 
 TOTAL ..................................................  1.860.515,00 0,00 
 
 
Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts en l’article 169 del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini d’exposició pública no hi 
ha reclamació contra el mateix. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
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Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
El punt quatre és un expedient de modificació de crèdit, en el que hi ha 
19.850 euros en altes i baixes en diferents partides. I amb càrrec al Romanent 
de Tresoreria amb finançament afectat, 1.860.515 euros. 
 
Són quatre partides bàsicament. Una de 7.200 euros, que és per fer el 
projecte tècnic per poder realitzar les obres de reparació del col·lector IV que 
no estava contemplat. En escoles públiques 3.800 euros, per poder fer els 
tendals de l’escola per l’estiu i pel bon temps. Hi ha una altra que és de cada 
any, és la transferència als Ajuntaments integrants de la Comunitat de 
Municipis de la Plana del Galet. Sempre hi ha una entrada i una sortida, per 
això es finança amb Romanent de Tresoreria amb finançament afectat. 
 
I per últim, i la més gran en aquest cas, interessos de demora, 1.800.000 
euros, que són interessos desprès d’una expropiació que es va fer a la família 
Arquer-Grifoll –ja ho he explicat més d’una vegada-. Han demanat uns 
interessos de demora per quan es va fixar el justipreu i les sentències varies, 
etc... S’han calculat per part dels serveis administratius de la casa, i això és 
aproximadament 1.800.000 euros. Òbviament, no estaven contemplats al 
pressupost perquè encara no estaven demanats, no estaven fets els informes i 
no sabíem quina quantitat era, per tant, no la podíem posar. Ara, com la 
coneixem, la posem. 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Nosaltres aquí ens abstindrem en quant a la modificació de crèdit, però si que 
volíem fer una referència a aquest últim apartat que ha comentat el Tinent 
d’Alcalde, sobre l’expropiació d’aquesta finca. 
 
Hem vist que ve des de dos mil u, i ens sembla que, bé, a una família que ha 
estat pledejant contra l’Ajuntament perquè no considerava just el justipreu 
que es va pagar al seu moment, l’han fet gastar molts diners. L’Ajuntament ha 
gastat diner públic en allò, i ha tingut que indemnitzar finalment amb el que li 
corresponia perquè és el que ha dit una sentència dels jutjats. I, a més, ara 
ens trobem que es tenen que pagar els interessos de demora que són, ni més 
ni menys, que 1.800.000 euros. 
 
Únicament fer referència a això i dir que ens sembla que és un altre exemple 
més de la mala gestió, i que al seu moment s’ha de pagar el que marqui la 
normativa i no obligar als ciutadans a què pledegin contra el nostre 
Ajuntament. 
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Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Crec que entén que els 1.800.000 euros ho paguem nosaltres, no ho paga la 
família, no?. 
 
Sap què passa?, que nosaltres defensem els interessos de 84.000 habitants, 
no d’una família. Per tant, tenim que defensar els interessos de l’Ajuntament 
de la ciutat i, òbviament, també tenim que fer cas dels serveis tècnics, jurídics 
i econòmics, que si ens diuen que la quantitat que s’ha de pagar no és la que 
demanen, òbviament no l’ha anem a pagar. Per això estan els tribunals, per a 
què diguin exactament el què tenen que dir, en temps i forma. I a partir d’aquí 
nosaltres acatem la sentència. 
 
A mi em sembla molt malament que vostè defensi una família, però la meva 
obligació, l’obligació del Govern, és defensar a tota la ciutat. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Únicament dir que aquest grup defensa a aquesta família i també als 84.000 
habitants restants, per suposat. Únicament incidir en això, què al seu moment 
hi ha un justipreu que no és el degut. 
 
I en què estan obligant, en aquest cas si que és cert, a una família i no a 
84.000 habitants a gastar-se uns diners mentre que vostès, amb els diners 
públics de l’Ajuntament i de tots els ciutadans, d’aquests 84.000 ciutadans als 
que fa referència, han obligat a aquesta família a estar més de deu anys sense 
cobrar el que els corresponia. Res més. Gràcies. 
 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la Comissió Informativa 
de Política Territorial i Seguretat  
 
Afegir una cosa, els 1.800.000 euros d’interessos de demora venen provocats, 
entre d’altres coses, perquè els Tribunals tenen l’obligació de donar la seva 
opinió en sis mesos. I aquest Tribunal ha trigat cinc anys, cinc anys, quan té 
l’obligació de sis mesos. Jo he dit als Serveis Jurídics d’Urbanisme que mirin si 
podem querellar-nos contra els Tribunals, perquè el que no té sentit és que 
sigui un Ajuntament el que pagui el que un Tribunal estigui, quatre anys i mig 
més del que marca la Llei, marejant-los. 
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Evidentment, si el Tribunal –dit aquest aclariment- si al final hagués acabat 
dictant sentència als sis mesos i no als cinc anys, els interessos haurien sigut 
moltíssim menys. 
 
A part d’això, el que no pot fer el Govern municipal és pagar unes quantitats 
que ni els Serveis Tècnics ni els Serveis Jurídics diuen. Són els Tribunals qui ho 
han de dir, perquè si sempre estem d’acord amb el què diuen els privats, ells 
normalment diuen unes quantitats molt elevades. Tenint en compte que hem 
pagat uns terrenys d’equipaments a 1.500 euros metre quadrat, cosa que, 
almenys a mi, em sembla un excés. 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Únicament dir que, en quant a l’embús que té la Justícia, és el que és. Jo ja 
entenc que no és qüestió d’aquest Ajuntament, tampoc és dels particulars 
que han tingut que esperar tot aquest temps per cobrar allò que els hi 
corresponia. 
 
VOTACIÓ 
 

Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
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Punt cinquè.- Aprovar definitivament la liquidació de la concessió de l’ús 
privatiu de l’aparcament d’una finca municipal ubicada a la Crtra. 
d’Esplugues/Av. Sant Ildefons (Sandor), autoritzant, disposant i reconeixent 
l’import corresponent a la indemnització a favor del concessionari, així com 
aprovar definitivament la venda directa de la finca a l’Institut Metropolità 
de Promoció del Sòl i Gestió Patrimonial. 

Aprovar definitivament 
la liquidació de l’ús pri- 
vatiu aparcament Crta.  
d’Esplugues/Av. Sant  
Ildefons (Sandor). 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’acord de ple de data 28 d’abril de 2014, mitjançant el qual s’iniciava expedient 
de liquidació de la concessió de l’ús privatiu de 1.550’75 m2 del subsòl del terreny 
municipal afecte al servei públic d’aparcament de la finca municipal anomenada ZV1 
situada a la Carretera d’Esplugues/Avinguda Sant Ildefons (Sandor) adjudicat a favor 
de PROCORNELLÀ, S.A. en data 30 d’abril de 2009 i posteriorment transmès en data 2 
de març de 2011 a l’IMPSOL; i alhora s’aprovava l’inici de l’expedient previ de venda 
de la finca registral 53990, de propietat municipal, situada a la Crtra. 
d’Esplugues/Avda. de Sant Ildefons (Sandor). 
 
Atès que l’Institut Metropolità de Promoció de Sòl i Gestió Patrimonial (IMPSOL), 
mitjançant escrit de data 15 de maig de 2014, i dins del termini atorgat d’ audiència 
atorgat a l’acord de ple de data 28 d’abril de 2014, manifesten la seva voluntat i 
decisió d’exercir el dret preferent d’adquisició de la finca registral 53.990. 
 
Atès que en data 21 de maig de 2014 i de conformitat amb l’article 43 del Reglament 
de Patrimoni dels Ens Locals es va sol·licitar informe previ a la Direcció General 
d’Administració Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya 
i aquest va esser emès favorablement la alienació directa per part de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, de la finca registral 53990 a favor de l’IMPSOL. 
 
Vist l’informe de la Cap del Departament de Patrimoni i de la Secretària General. 
 
El President de la Comissió Informativa d’Economia i Interior, proposa al ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar definitivament la liquidació de la concessió de l’ús privatiu de 
1.550’75 m2 del subsòl del terreny municipal afecte al servei públic d’aparcament de 
la finca municipal anomenada ZV1 situada a la Carretera d’Esplugues/Avinguda Sant 
Ildefons (Sandor) en els termes i condicions establertes en l’Acord del Ple de 28 d’abril 
de 2014. 
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Segon.- Autoritzar, disposar i reconèixer l’import de 1.714.543,95 €, amb càrrec a la 
partida 0781 152A0 6220000 de l’exercici 2014, corresponent a la indemnització per 
resolució anticipada de la concessió- contracte de dret d’ús, que ha de satisfer 
l’Ajuntament a l’Institut Metropolità de Promoció del Sòl i Gestió Patrimonial 
(IMPSOL). 
 
Segon.- Aprovar definitivament l’alienació directa de la finca registral 53.990 situada 
a la Crtra. d’Esplugues/Avinguda de Sant Ildefons (Sandor), a favor de l’Institut 
Metropolità de Promoció del Sòl i Gestió Patrimonial (IMPSOL) en els termes i 
condicions establertes en l’Acord del Ple de 28 d’abril de 2014, i amb la següent 
descripció registral: 
 
URBANA: Aparcament en construcció, amb una superfície construïda total de tres mil 
cent un metres cinquanta decímetres quadrats de dues plantes soterrànies 
denominades soterrani -1 i soterrani -2, comunicades al exterior mitjançant dues 
rampes i dos accessos de vianants, destinat a aparcaments i trasters, a més dels 
espais destinats a les instal·lacions i ventilació de l’aparcament. La planta soterrani -1 
està   destinada a aparcaments, i trasters, a més dels espais d’instal·lacions, tal i com 
queda grafiat al plànol que s’adjunta i s’arxiva amb el número 18 del lligall d’Obres 
Noves i Propietat Horitzontal, on no figura la distribució de les places d’aparcament 
que es definiran en el projecte d’activitats. La planta soterrani -2 està tota ella 
destinada a aparcament, i espais reservats per les instal·lacions (àrea tècnica), 
d’acord amb plànol annex que s’adjunta, on tampoc consten grafiades les places 
d’aparcament. 
 
Aquest aparcament ocupa una superfície de mil cinc-cents cinquanta metres setanta-
cinc decímetres quadrats –concretament en el subsòl de les antigues finques matrius 
53742 i 53625 – de la finca B- la finca d’aquest número –descrita a l’anterior 
inscripció la com terreny constituït pel subsòl de la finca A (amb la qual llinda per la 
part superior a traves d’ una llosa de formigó) de figura sensiblement poligonal de 
vuit cares, qualificada de Zona 13OV, confrontat amb la Ctra d’Esplugues i l’Avinguda 
de Sant Ildefons, de superfície mil set-cents disset metres quadrats, i amb els llindes, a 
nivell de subsòl, següents: 
 
Nord: amb la finca registral 51486, amb la Ctra. d’ Esplugues, i amb l’ antiga finca 
denominada ZV1. 
 
Sud: amb la finca privada de referència cadastral 3101205. 
 
Est: amb l’Avinguda de Sant Ildefons. 
 
Oest: amb la parcel·la registral 51486, i amb el sòl públic qualificat de vial i que 
pertany a l’ antiga finca ZV1 (registral 51496). 
 
Tercer.- Comunicar el present acord a l’Institut Metropolità de Promoció del Sòl i 
Gestió Patrimonial (IMPSOL), al Departament d’Acció Territorial i Habitatge i a la 
Intervenció Municipal. ... 
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PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
És l’aprovació definitiva de la liquidació de la concessió de l’ús privatiu de 
l’aparcament de la finca del Sandor. Vaig explicar al Ple d’abril que el què 
fèiem era modificar la qualificació d’un subsòl que estava en concessió per 
poder-lo vendre. El concessionari el que fa és renunciar a la concessió i 
aquesta se li venia per la diferència que hi havia entre el preu de venda i el 
que aconseguiria l’Ajuntament en recuperar l’aparcament d’aquí a cinquanta 
anys, més l’IVA corresponent, ja que al ser una operació de venda es genera. 
 
Això ho vaig explicar amb pels i senyals al Ple d’abril. Era preceptiu que passés 
un temps perquè la Generalitat donés el seu vist i plau, no vinculant en aquest 
cas, però si és necessari que doni el seu vist i plau a l’operació. La Generalitat 
ha donat el seu vist i plau i, per tant, el que fem és elevar a definitiva aquesta 
liquidació de la concessió que, com ja he dit al seu moment, comporta uns 
ingressos per l’Ajuntament de 550.000 euros aproximadament. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Punt sisè.- Corregir l’error que consta a l’apartat de personal eventual de la 
plantilla de personal de l’Ajuntament i de l’Institut Municipal de 
Radiodifusió, quedant en quatre el número de llocs de l’Ajuntament i sense 
cap lloc l’Institut Municipal de Radiodifusió, i adscriure funcionalment el lloc 
de treball de Director/a de l’Institut Municipal de Radiodifusió a l’esmentat 
Institut. 

Corregir l’apartat personal 
eventual de la plantilla de 
personal de l’Ajuntament i 
de l’Institut Municipal de 
Radiodifusió. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Atès que el Ple Municipal de data 21 de juny de 2011, va determinar el nombre 
característiques i retribucions del personal eventual de l’Ajuntament quedant fixat el 
número en quatre. 
 
Vist que el Ple Municipal en sessió celebrada el dia 30 d’octubre de 2013 va aprovar la 
plantilla de personal de l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 
2014, en que per error consten tres llocs de personal eventual a l’Ajuntament i un lloc 
a l’Institut Municipal de Radiodifusió. 
 
Vist l’Acord del Ple Municipal adoptat en data 28 d’abril d’enguany, relatiu a 
l’adaptació del règim del personal eventual d’aquest Ajuntament, a la Llei 27/2013, 
de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local. 
 
Atès el contingut de l’informe –proposta- emès pel departament de recursos humans, 
que justifica la correcció necessària en la plantilla aprovada pel Ple de 30 d’octubre de 
2013 per tal de adequar-la a la determinació del número de personal eventual 
aprovada pel Ple Municipal en data 21 de juny de 2011, i la necessària adscripció 
funcional d’un dels llocs de personal eventual a l’Institut Municipal de Radiodifusió 
per adequar-la a les noves previsions legals.  
 
Atès així mateix el que preveu l’article 27 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals en relació a la possibilitat de modificar la plantilla anyal de personal, 
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Atès que el Ple de l’Ajuntament és l’òrgan municipal competent per aprovar e la 
plantilla de personal d’acord amb el que preveu l’article 22 de la llei 7/1985 de 2 
d’abril i l’article 35 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
El Ponent de la Comissió d’Economia i Interior proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
Primer.- Corregir l’error que consta en els apartats de personal eventual de la 
plantilla de personal de l’Ajuntament i de l’Institut Municial de Radiodifusió quedant 
en quatre el número de llocs de l’Ajuntament i sense cap lloc l’Institut Municipal de 
Radiodifusió. 
 
Segon.- Adscriure funcionalment el lloc de treball de Director/a de l’Institut Municipal 
de Radiodifusió, pertanyent al personal eventual de l’Ajuntament, a l’Institut 
Municipal de Radiodifusió. 
 
Tercer.- Publicar un extracte del present acord en el Butlletí Oficial de la Província i 
Diari Oficial de la Generalitat, en compliment del que preveu l’apartat segon de 
l’article 28 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 

... 
 

PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 

Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
També al Ple d’abril vam parlar de que havia entrat en vigor la Llei de 
Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local, l’RSAL, i que, per tant, 
havíem de parlar del personal eventual que podia tenir aquest Ajuntament. 
Que podia ser la meitat més un dels seus Regidors, és a dir, tretze persones. I 
també vaig comentar que era molt per sobre dels llocs que realment hi havia 
de personal eventual en aquest Ajuntament, que eren quatre, tres amb 
dedicació ordinària i un amb dedicació parcial. 
 
D’aquests quatre, una persona estava a la plantilla de l’Institut Municipal de 
Radiodifusió, el coneixeu tots. El que hem de fer és treure-la d’aquí i passar-la 
a l’Ajuntament. És corregir una errada perquè, de fet, el personal continua 
sent el mateix, quatre, molt per sota dels tretze que podíem tenir, tres amb 
dedicació exclusiva, una amb dedicació parcial i l’únic que es fa és això, passar 
a aquesta persona –diguéssim- de la plantilla de la Ràdio a la plantilla de 
l’Ajuntament. 
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VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
Punt setè.- Aprovar l’adhesió d’aquest Ajuntament a l’acord subscrit entre la 
Federació de Municipis de Catalunya, l’Associació Catalana de Municipis i els 
Sindicats més representatius de caràcter autonòmic, en el marc dels 
programes que combinen la contractació i la formació, promoguts pel Servei 
d’Ocupació de Catalunya. 

Aprovar l’adhesió a l’acord 
en el marc dels programes  
de contractació i formació 
promogut pel Servei d’Ocu- 
pació de Catalunya. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’Acord pel Diàleg Social Permanent subscrit el dia 31 de Març de 2014 pel 
Govern de la Generalitat de Catalunya i els agents econòmics i socials, en el que 
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s’acorden tot un seguit de mesures per donar un impuls a la competitivitat, 
l’Ocupació i la cohesió social. 
 
Considerant que en el punt 3.2 del citat Acord s’estableix el Pla de Xoc de mesures 
urgents per al manteniment de les polítiques d’ocupació i protecció social, entre les 
que es preveuen, programes adreçats a la creació d’ocupació a càrrec de les entitats 
locals mitjançant contractes de sis mesos de durada amb una retribució superior al 
Salari Mínim Interprofessional. 
 
Atès que en el mateix punt del citat document, es manifesta la voluntat de mantenir 
l’acord signat amb els agents socials signat per l’exercici 2013, que establia que el 
salari a percebre per les persones acollides a aquests programes era de 850 Euros 
mensuals i manifesta la voluntat de mantenir aquest import durant els exercicis 
d’aquesta legislatura, per a persones aturades que hagin exhaurit la prestació per 
desocupació. 
 
Vist que en virtut d’aquesta previsió, la Federació de Municipis de Catalunya, 
l’Associació Catalana de Municipis i les organitzacions sindicals més representatives 
de caràcter autonòmic, en data 12 de Maig de 2011, van acordar les condicions 
retributives per les persones participants en els projectes abans esmentats, per la 
jornada i la durada del contracte de treball i en les condicions i finançament que 
s’estableixin en les corresponents Ordres de bases que regulin els programes 
esmentats. 
 
Atès que aquest Acord té la mateixa vigència temporal que els programes gestionats 
pel Servei d’Ocupació de Catalunya durant l’exercici 2014 i cobreix les contractacions 
que es realitzin fins al 30 de juny de 2015. 
 
Atès el que disposa l’article 133.4 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’Abril, pel qual 
s’aprova el text de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya. 
 
El President de la Comissió informativa d’Economia i Interior proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat a l’acord subscrit 
entre la Federació de Municipis de Catalunya, l’Associació Catalana de Municipis i els 
sindicats més representatius de caràcter autonòmic, en el marc dels programes que 
combinen la contractació i la formació promoguts pel Servei d’Ocupació de 
Catalunya. 
 
Segon.- Aplicar les retribucions establertes en l’esmentat acord a les persones 
aturades que participin en les accions de les convocatòries desenvolupades en el mac 
dels programes de polítiques actives d’ocupació que gestiona el Servei d’Ocupació de 
Catalunya durant l’exercici 2014 i fins el 30 de Juny de 2015. 
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... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Ja hem explicat més d’una vegada que durant el 2013 vam tenir onze 
contractes per part del SOC, de la Generalitat, en temes de PIRMIS. I trenta-un 
que van sortir també a partir de les convocatòries de les Ordres que treu la 
Generalitat. 
 
Al 2014, abans de l’1 de juliol, entraran 7 persones. I no sabem encara, perquè 
encara no ha sortit l’ordre, abans del 31 de juliol esperem que surti, els que es 
podran contractar mitjançant aquests recursos. 
 
Ha hagut un acord de les Associacions Municipalistes i els Sindicats de que el 
sou mínim que han de cobrar les persones que estiguin en aquests Plans sigui 
850 euros bruts. El que fem és adherir-nos a això, nosaltres ja ho fèiem, no li 
pagàvem menys de 850 euros, però ens adherim a això perquè quedi 
absolutament clar i amb una constància extrema de que pagarem això, els 850 
euros. El que fem, senzillament, és adherir-nos a aquest acord. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTIQUES DE CIUTADANIA 
 
 
Punt vuitè.- Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya suport econòmic per a la 
posada en funcionament a l’Escola d’Educació Especial Municipal “Virolai”, 
d’un nou grup aula, pel proper curs 2014-2015. 

Sol·licitar a la Generalitat 
suport econòmic posada en 
funcionament escola Virolai. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vista la proposta per sol·licitar a la Generalitat de Catalunya l’ampliació de la 
capacitat de l’Escola d’Educació Especial “Virolai” per donar resposta a un número 
creixent de famílies de Cornellà; el suport econòmic per a la posada en funcionament 
d’un nou grup aula per al proper curs 2014/15 i que, amb aquesta finalitat, la 
Generalitat disposi l’assignació econòmica adient per poder atendre les obres de 
creació la nova aula; i que mitjançant l’ampliació de la dotació pressupostària del 
conveni de col·laboració per al finançament de l’escola, es pugui procedir a la 
contractació del nou personal docent per a l’escola. 
 
Atès que el 26 de novembre de 1999 es va signar un conveni entre el Departament 
d’Ensenyament i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat sobre el funcionament del 
C.E.E. Can Mercader; així com un altre conveni pel qual s’atribueix una denominació 
específica com Centre d’Educació Especial Virolai, signat el 2 de novembre de 2006. 
 
Atès que entre la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat es 
venen signant convenis anuals de transferència de fons per finançar el funcionament 
de l’esmentat centre. 
 
Atès que l’Escola d’Educació Especial, de titularitat municipal, “Virolai”, forma part 
del Sistema d’Educació de Catalunya, atén infants i joves amb necessitats educatives 
especials, des dels 3 fins als 18 anys, i té alumnat d’escolaritat compartida amb 
centres d’infantil i primària i de secundària de la nostra ciutat, així com alumnes tant 
de Cornellà, com residents a d’altres municipis de la comarca. 
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Atès que als darrers cursos, hem observat com es produïa un augment significatiu i 
progressiu de la demanda, corresponent moltes d’aquestes sol·licituds a casos que 
presentaven percentatges d’afectació cada cop més grans. 
 
Atès que davant d’aquesta realitat, el nostre Ajuntament ha estat fent un important 
esforç en inversions de millora del centre i de dotació de recursos humans i materials 
per a aquesta escola i les seves famílies. Però ha sigut en aquesta darrera 
preinscripció 2014-2015, que la demanda ha superat clarament la capacitat del 
centre, i sis famílies de Cornellà no han pogut obtenir la plaça sol·licitada, i per tal de 
poder donar resposta a aquesta situació, els diferents professionals que  intervenen 
en l’escola (Equip Directiu i docents, Departament d’Educació de l’Ajuntament, EAP i 
Inspecció Educativa) han fet la proposta d’obrir un nou grup classe, que pogués entrar 
en funcionament el proper inici de curs i permetés acollir així aquest alumnat, ara 
sense plaça, que no pot ser escolaritzat en un centre ordinari. 
 
Atès que aquesta ampliació de la capacitat comporta realitzar obres d’adequació del 
centre, per encabir-hi la nova aula, així com dotar del personal docent addicional, 
amb la corresponent despesa econòmica que aquestes actuacions suposen i que es 
detalla a continuació: 
 
Obres de creació de la nova aula: ...............................  20.000 euros 
 
Personal: 
 
 1 mestre tutor/a ......................................................  36.244,4 euros bruts anuals 
 1 educador/a ...........................................................  32.493,52 euros bruts anuals 
 17 hores/setmana fisioterapeuta ..............................  22.295,95 euros bruts anuals 
 
Atès que l’article 199 de la Llei 12/2009, de 10 de juliol, d’Educació, estableix que el 
Govern de la Generalitat de Catalunya ha de garantir la gratuïtat de l’escolarització 
dels ensenyaments als quals es refereix l’article 5.2 de l’esmentada llei i ha de sostenir 
amb els recursos econòmics necessaris els centres que presten el Servei d’Educació de 
Catalunya. 
 
Vist els informes emesos per el Director d’Educació i la Cap Administrativa de 
Polítiques de Ciutadania. 
 
Per tot això, la Presidenta – Delegada de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Polítiques de Ciutadania, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents, 
 

ACORDS 
 
Primer.- Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya l’ampliació de la capacitat de l’Escola 
d’Educació Especial “Virolai” per donar resposta a un número creixent de famílies de 
Cornellà; el suport econòmic per a la posada en funcionament d’un nou grup aula per 
al proper curs 2014/15 i que, amb aquesta finalitat, la Generalitat disposi l’assignació 
econòmica adient per poder atendre les obres de creació la nova aula; i que 
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mitjançant l’ampliació de la dotació pressupostària del conveni de col·laboració per al 
finançament de l’escola, es pugui procedir a la contractació del nou personal docent 
per a l’escola. 
 
Segon.- En cas de que la Generalitat no doni resposta a aquesta petició, se li demani 
que reassigni l’alumnat no resident a Cornellà a aquelles escoles d’educació especial 
del seu municipi d’origen, per tal de permetre l’accés el proper curs de l’alumnat de la 
nostra ciutat en llista d’espera. 
 
Tercer.- Notificar a la Generalitat de Catalunya, el present acord per al seu 
coneixement i efectes. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyora Rocio García Pérez, Presidenta-Delegada de la Comissió Informativa 
de Polítiques de Ciutadania 
 
A títol recordatori, tot i que ho vam explicar crec que bastant extensament a 
la Comissió Informativa, dir que l’Escola Especial Municipal “Virolai” és de 
titularitat municipal i forma part del sistema d’educació de Catalunya. Tenim 
infants i joves amb necessitats educatives especials des dels tres fins als divuit 
anys, i també té alumnat d’escolaritat compartida als centres d’infantil, 
primària i de secundària de la nostra ciutat.  
 
L’Escola “Virolai” acull alumnes tant de Cornellà com residents d’altres 
municipis de la Comarca, i els darrers cursos hem observat com es produeix 
un augment significatiu i progressiu de la demanda. Moltes d’aquestes 
sol·licituds corresponen a casos que presenten percentatges d’afectació cada 
cop més grans. 
 
Davant d’aquesta realitat, l’Ajuntament de Cornellà està fent un important 
esforç en inversions de millora del centre i de dotació de recursos humans i 
materials per aquesta escola, treballant de la mà de la direcció del centre i 
donant suport i atenció a les famílies. Però en aquesta darrera preinscripció la 
demanda ha superat la capacitat del centre i sis famílies de Cornellà no han 
pogut obtenir la plaça sol·licitada. I la proposta és obrir un nou grup-classe 
que pogués entrar en funcionament el proper 15 de setembre i que permeti 
acollir aquest alumnat, ara sense plaça, i de la nostra ciutat, i que no pot ser 
escolaritzat en un centre ordinari. 
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Aquesta ampliació de la capacitat de l’escola no pot esperar. L’Ajuntament va 
iniciar ràpidament el projecte i també les converses amb la Generalitat de 
Catalunya, el Departament d’Ensenyament, i ara mateix, tot i no tenir la 
confirmació ni de l’ampliació de l’addenda econòmica, les obres d’adaptació 
dels espais per crear la nova aula ja estan molt avançades. 
 
Com us deia, vam informar a la Conselleria, de la qual per escrit encara no 
tenim resposta. S’han fet algunes gestions però encara no tenim resposta 
oficial d’aquesta ampliació de conveni que necessitem del Departament amb 
l’Ajuntament, per a poder contractar el personal necessari per atendre 
aquests alumnes, un mestre, tutor o tutora, un educador més i també 
l’ampliació de disset hores més a la setmana de fisioterapeuta. 
 
Val a dir que els contactes fets –com us dèiem- als Serveis Territorials de Sant 
Feliu, ens diuen que tot va en marxa, però tot i la insistència, que han sigut 
moltes les trucades, avui no hem aconseguit ni l’addenda econòmica ni el 
compromís de l’ampliació d’aquest conveni que ens permeti fer la 
contractació d’aquest personal. 
 
A més, dir que aquesta també és una petició que ens fa l’Associació de Pares i 
Mares de l’Escola “Virolai”, presents aquí, que les famílies de Cornellà puguin 
quedar-se a Cornellà.  
 
Sabeu que traslladar a aquests alumnes fora d’un espai que coneixen és 
complicat, per això, quan heu pogut llegir l’acord i la carta, li diem a la 
Consellera que, si no actuen i no fan la dotació econòmica, recomanem que 
les famílies i els infants no residents a Cornellà marxin fora. No ho fem amb 
alegria i no ho fem pensant en els efectes que pot tenir per aquest infants, 
però hem de vetllar perquè els infants de Cornellà estiguin al municipi i es 
puguin quedar al municipi. 
 
Per tot això avui en aquest Ple, sol·licitem a la Generalitat de Catalunya el 
suport econòmic per a la posada en funcionament d’aquest nou grup-aula a 
l’Escola d’Educació Especial “Virolai” per al proper curs. 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
El nostre vot a favor de la proposta per demanar a la Generalitat de Catalunya 
l’ampliació de la capacitat de l’Escola d’Educació Especial “Virolai” i també el 
suport econòmic per poder obrir aquest grup-classe per aquest proper curs. I 
així donar resposta al que ha explicat la Tinent d’Alcalde, a aquestes famílies 
de Cornellà que necessiten aquest servei i s’han quedat fora perquè la 
demanda realment ha superat el que és la capacitat del propi centre. 
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Senyora Elisa Corral Lozano, Regidora del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
El nostre Grup, Iniciativa-Esquerra Unida també donarà suport a aquesta 
sol·licitud que fa aquest plenari, i volem afegir una qüestió que em sembla 
que també havíem comentat i que em sembla important. Havíem comentat el 
dia de la Comissió que la Regidora ens va explicar tota la situació, entre 
d’altres, el tema, que no és casual tampoc, que hagi augmentat la demanda. 
La pregunta és, per què ha augmentat la demanda a Cornellà i suposo que 
altres poblacions?. 
 
Només volia ressaltar la importància que tenen les retallades que està patint 
l’educació en general que han afectat també a aquest col·lectius, a aquests 
menors que abans, segurament, estaven escolaritzats en la xarxa pública 
normal, i arran de les retallades i la manca de recursos que tenen els centres, 
no es poden fer càrrec d’aquestes situacions si, a més a més, cada vegada 
tenen més afectacions. 
 
Per tant ressaltar aquest tema, que és preocupant que el model d’escolaritat 
inclusiva que havia tingut Catalunya i que fins i tot havia exportat fora, també 
s’està quedant en res perquè aquests menors han de tornar a centres 
especialitzats on segurament tenen l’atenció que necessiten però l’aspecte 
social i el que estava fent l’escola normalitzada també era molt important. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Manifestar el nostre vot a favor. Es va explicar a la Comissió Informativa i s’ha 
tornat a explicar molt bé aquí per part de la Regidora.  
 
És una problemàtica molt concreta que ara afecta a unes famílies, no sabem si 
en un futur serà a més, però és una cosa molt concreta que tenim que 
solucionar o que s’hauria de solucionar ja de forma immediata. I únicament 
donar el nostre suport, el nostre recolzament a la proposta. 
 
 
Senyora Rocio García Pérez, Presidenta-Delegada de la Comissió Informativa 
de Polítiques de Ciutadania 
 
Agrair el suport. Sabem que estem en un tema molt delicat, amb famílies amb 
unes problemàtiques molt agreujades. Sabem, ha sortit als mitjans i ho sabem 
tots els Grups Polítics, que aquestes famílies estan veient retallades les seves 
aportacions per infants amb dependència. Amb la qual cosa les Associacions 
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de Pares i Mares ja estan fent molts esforços perquè els seus fills i filles puguin 
estar atesos. I, a més a més, aquestes circumstàncies agreugen més aquesta 
situació. 
 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Jo espero que per part del Grup de Convergència i Unió el suport no tan sols 
sigui testimonial, sinó que facin alguna cosa més que donar testimoni del seu 
suport. 
 
Ho dic perquè aquí queda molt bé, però el que no pot ser és que la ciutat 
tingui que afrontar contínuament les retallades, tingui que afrontar 
contínuament el que hauria d’afrontar una altra Administració, i aquí venim a 
fer “cantos de sirena”. Ho deixo clar també. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
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MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
Punt novè.- Nomenar Regidors i Regidores honoraris/àries d’aquest 
Ajuntament, d’acord amb el que preveu l’article 20 del “Reglament Especial 
Regulador del Protocol, Honor, Distincions i Premis Ciutat de Cornellà de 
Llobregat”. 

Nomenar Regidors i 
Regidores honoraris/ 
àries d’aquest Ajuntament 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist el contingut de l’expedient administratiu incoat per resolució d’aquesta Alcaldia 
numero 159/14 de data 22 de gener de 2014 , per tal de poder fer l’atorgament  dels 
nomenaments de regidors i regidores honoràries d’’aquest Ajuntament, en el que 
figura la justificació i fonamentació dels mèrits dels candidats i candidates que han 
ocupat l’acta de regidor o regidora d’aquest Ajuntament des de la restitució de la 
democràcia en el nostre país; i que actualment no tenen la condició de regidor o 
regidora. 
 
Atès que en data 30 de gener de 2014, el Ple Municipal va adoptar l’acord d’aprovar  
provisionalment la modificació del “Reglament Especial Regulador del Protocol, 
Honor, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat”, aprovada definitivament la 
modificació parcial del mencionat Reglament,dels articles 14, 22 i de la Disposició 
Derogatòria, la qual va ser publicada, en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona el 14 d’abril de 2014, entrant en vigor en data 6 de maig de 2014. 
 
Atès que d’acord amb el que preveu l’article 30 de l’esmentat reglament, cal que el 
Ple Municipal prengui formalment l’acord dels nomenaments dels regidors i regidores 
honoraris/ horàries proposats/des, en la resolució esmentada. 
 
Atès que l’Instructora designada per aquesta Alcaldia ha elevat la proposta de 
nomenaments de regidors i regidores honoraris/àries d’aquest Ajuntament,  per 
considerar que els mèrits acreditats justifiquen aquests atorgaments.  
 
Per totes aquestes raons i atenent la proposta emesa, aquesta Alcaldia presenta 
aquesta moció al Ple Municipal per a l’adopció dels acords que a continuació 
s’indiquen, donant així compliment a l’acord assenyalat en el seu encapçalament:  
 

ACORDS 
 
Primer.- Nomenar, amb efectes 28 de març de 2014, regidors i regidores honoràries 
d’aquest Ajuntament, d’acord amb el que preveu l’article 20 “Reglament Especial 
Regulador del Protocol, Honor, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat del com a 
reconeixement municipals a les seves trajectòries i per les acreditacions que consten 
en l’expedient administratiu esmentat en la part expositiva del present acord,  
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COGNOM I NOM GRUP POLITIC PERIODE DE REGIDOR/A 
ARTÍS I VILLENA, NÈSTOR CIU 1999-2011 
CAMINALS VIDAL, RAMON PSUC 1979-1987 
CORTADA VALLS, ANTONI CIU 1995-1999 
CRIADO SÁNCHEZ, JOSÉ MANUEL CDS 1987-1991 
ESPINOSA FERNÁNDEZ, M.ISABEL PP 1995-2011 
FLOREZ BARRON, IGNACIO PSUC-EUIA 1979-1982 1983-1991 1995-2003 
FUNES ARTIAGA, JAIME PSUC 1983-1984 
GUALLAR CANOVAS, JOAQUIN PSC 1983-1995 
IBAÑEZ VIVES, JUDITH PSC 1983-2003 
LECHA MILLET, ASSUMPTA PSUC 1983-1993 
LLAMBRICH I SERRANO, IOLANDA ERC 2007-2011 
MASIP MIRACLE, F.XAVIER CIU 1979-1983 
MORLANES GALINDO, JOSÉ LUIS PSC 1991-2007 
NOGUÉ FELIP, JOSEP PSUC 1979-1994 
PARAYRE SOGUERO, JORDI PSC 2007-2011 
PARRA CALDERÓN, PEDRO PSC 1983-1990 
PIEDRA MAÑES,  YOLANDA CIU 1991-1995 
RIERA GASSIOT, IGNASI PSUC 1982-1986 i 1993-1999 
ROMERO LÓPEZ, M.CARMEN ICV-EA-EPM 1995-2007 
ROSAS OUTES, AMADOR PP 1983-1987 i 1991-1999 
SALABERT PARRAMÓN, RAMÓN PSC 1995-2004 
TARDÀ COMA, JOAN ERC 1979-1983 i 1999-2004 

 
 
A títol pòstum: 
 

COGNOM I NOM GRUP POLITIC PERIODE DE REGIDOR/A 
BADENES TEIXIDÓ, VICENÇ PSC 1991-2007 
COLL MARTRES, SANTIAGO CIU 1987-1991 
GALLARDO MARTÍNEZ, ANDRÉS PSC 1979-1987 
JIMÉNEZ SERRANO, ANTONIO PSUC 1979-1981 
MEDINA RUEDA, ANTONIO UCD 1979-1980 
NAVALES TURMOS, CARLES PSUC/PSC 1982-1995 
REBÉS NOBALES, FRANCISCO PSC 1979-1983 
RECORT GARCÍA, ANTONI CIU 1983-1995 

 
 
Segon.- Notificar aquest acord a les persones guardonades i, amb constància de la 
efectivitat d’aquest tràmit, trametre les actuacions íntegres a la Secretaria General a 
efectes de la seva custodia i inscripció al Llibre de Registre d’Honors i Distincions. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyora Emilia Briones Matamales, Presidenta-Delegada de la Comissió 
Informativa de Presidència 
 
Ara que tenim modificat el Reglament aprovat, en aquest punt el que fem és 
nomenar formalment, tal i com vam acordar els diferents Grups Polítics 
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Municipals, els Regidors honoraris d’aquest Ajuntament. Això amb efectes del 
28 de març, dia que, com bé sabeu, vam commemorar en un acte públic els 35 
anys d’Ajuntaments democràtics, i vam fer tot un reconeixement a la 
trajectòria d’aquests 30 Regidors honoraris que avui nomenem. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
Primer.- Moció dels Grups PSC-PM i ICV-EUA, de suport a l’acord del Consell 
Escolar Municipal de Cornellà de Llobregat oposant-se a l’aplicació de la 
LOMCE i demanant les inversions pendents i recursos als centres educatius 
de la nostra ciutat. 
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Moció del PSC-PM i ICV-EUA 
de suport a l’acord del 
Consell Escolar Municipal 
Oposant-se a la LOMCE. 

MOCIÓ 
 
... 
 
Atès que per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat considera la qualitat de l’educació 
l’eix vertebrador de la cohesió social i màxima garantia de la igualtat d’oportunitats 
de la seva ciutadania. 
 
Atès que l’Ajuntament ha vingut fent un esforç de coresponsabilitat en matèria 
educativa, prioritzant els recursos per preservar l’educació a Cornellà. Així, per 
exemple, manté la qualitat de la xarxa d’escoles bressol municipals i de l’Escola 
Municipal de Música Roser Cabanes, malgrat el deute acumulat pendent i la 
desaparició del finançament d’aquests equipaments per part de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
Atès que la ciutat ha mantingut en la seva implicació i inversió en la millora dels 
equipaments educatius i la dotació econòmica i dels programes als centres i a les 
associacions de pares i de mares, i n’ha impulsat de nous com ara: els programes de 
suport a l’aprenentatge de les llengües, la implementació del programa Educar per 
Crèixer, o les iniciatives sorgides dins de l’Acord Social contra la crisis 2012-2016, com 
la creació del Mapa de la Capacitació i de la Formació de Cornellà de Llobregat, i 
l’impuls de la Taula de la Formació Professional a partir de les Jornades Fem Ponts. 
 
Atès que el Consell Escolar Municipal és l’òrgan de participació i de representació de 
tots els sectors de la comunitat educativa de Cornellà de Llobregat on es recullen 
totes les inquietuds, opinions, punts de vista i propostes del funcionament dels 
centres i serveis educatius del municipi. 
 
Atès que en aquest òrgan de participació durant els darrers cursos s’han anat 
adoptant diferents acords en defensa de la qualitat de la nostra xarxa educativa, 
demanant els recursos i inversions necessaris per als centres, oposant-se a la reducció 
dels ajuts a les famílies i als centres educatius i, en definitiva, reivindicant el valor de 
l’Educació com a dret fonamental de les persones. 
 
Atès que el passat dimarts 17 de juny, va tenir lloc una reunió del Plenari del Consell 
Escolar Municipal, on els representants de les Federacions de pares i mares de 
Catalunya (FAPAC) i de Cornellà de Llobregat (FAMPA) va manifestar la preocupació 
de la comunitat educativa i de les famílies per l’entrada en vigor la nova Llei Orgànica 
de Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE), aprovada pel Govern de l’Estat sense el 
consens necessari amb les institucions. 
 
Atès que la FAMPA de la ciutat va demanar en aquest mateix Consell Escolar 
Municipal que es vetlli per la qualitat de l’educació i dels recursos que precisen els 
centres per a mantenir la seva qualitat. 
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Atès que el Consell Escolar Municipal del passat 17 de juny va aprovar, a proposta de 
la FAPAC i de la FAMPA, que les escoles de Cornellà de Llobregat es sumin a la xarxa 
de centres en desobediència a la LOMCE. En la seva declaració al CEM, la FAPAC 
considera que l’aplicació de la Llei Orgànica per a la Millora de la Qualitat Educativa 
(LOMCE) suposarà, entre d’altres aspectes: 
 
1.- Obrir la porta a la privatització de l’educació pública. 
 
2.- Atacar el model d’immersió escolar vigent a Catalunya, un model d’èxit des de fa 

30 anys, i menystenir el català qualificant-lo d’assignatura “específica”. 
 
3.- Centralitzar i espanyolitzar el sistema educatiu sense valorar la diversitat cultural i 

territorial. 
 
4.- Obrir la porta a una selecció i discriminació prematura entre els alumnes. 
 
5.- Recuperar l’obligació de què les famílies hagin de triar entre l’assignatura de 

religió catòlica i una altra assignatura que s’anomenarà “Valores Sociales y 
Cívicos”. Això suposa una greu vulneració del què el Tribunal Suprem ha establert 
reconeixent el dret dels alumnes a no haver de fer una alternativa concreta a 
l’assignatura de religió. 

 
6.- Atemptar contra el dret de participació democràtica de famílies, alumnes i 

professorat en el govern del centre, convertint el Consell Escolar en un òrgan buit. 
 
7.- Considerar l’educació infantil com una etapa assistencial i no pas educativa. 
 
 
Atès que el Consell Escolar Municipal també a proposta de la FAMPA Cornellà va 
acordar tornar a reclamar a la Generalitat de Catalunya els recursos que la ciutat ve 
reclamant al Ple municipal des de fa tres cursos i totes les inversions prioritàries 
encara pendents als centres educatius de la nostra ciutat i que són les que es detallen 
a continuació: 
 
1.- L’ampliació i remodelació integral de l’Institut Joan Miró. 
 
2.- La construcció d’una pista poliesportiva a l’Institut Miquel Martí i Pol. 
 
3.- La urbanització i ampliació del pati amb construcció d’una pista poliesportiva a 

l’Institut Esteve Terrades. 
 
4.- La reparació integral de la coberta de l’escola Mediterrània. 
 
 
Per tot això, en funció del que preveu l’article 141 del Reglament Orgànic Municipal, 
els Grups Municipals del PSC-PM i ICV-EUA, proposem al Ple Municipal l’adopció dels 
següents: 
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ACORDS 

 
Primer.- Donar recolzament als acords presos pel Consell Escolar Municipal de data 
17 de juny, així com fer les accions pertinents que se’n puguin derivar. 
 
Segon.- Informar i traslladar els següents acords a la Presidència del Govern de 
l’Estat, a la Mesa del Parlament de Catalunya, al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, a tots els Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya i 
de les Corts Generals, a la Federació de Municipis de Catalunya (FMC), a l’Associació 
Catalana de Municipis (ACM), a la Federació Española de Municipios y Provincias 
(FEMP), als centres educatius de Cornellà, a FAPAC, FAMPA Cornellà i a les 
Associacions de mares i pares d’alumnes de Cornellà. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyora Rocio García Pérez, Regidora del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Presentaríem aquesta Moció feta conjuntament. En primer lloc saludar avui 
en aquest Ple a la representació de les Associacions de Pares i Mares 
d’Alumnes de la nostra ciutat i de les Federacions de Pares i Mares de Cornellà 
i de Catalunya. Ens acompanyen perquè fa setmanes que es mobilitzen les 
famílies i que recullen signatures, de fet tenim centenars que han entrat al 
nostre Ajuntament i que hem portat aquí, en les que ens demanen el suport 
per manifestar i mostrar el seu desacord amb l’aplicació de la LOMCE 
aprovada el passat 10 d’octubre del 2013 al Congrés dels Diputats. 
 
Les Lleis d’Educació han d’intentar tenir el més ampli consens amb la 
Comunitat Educativa per evitar situacions com les que estem vivint, de fort i 
majoritari rebuig a aquesta nova norma que no té recolzament social i que 
sabem que s’aprova en solitari per part del Grup Polític que té la majoria al 
Congrés. 
 
Tant la FAPAC com la FAMPA s’adrecen al màxim òrgan de participació de la 
Comunitat Educativa, el Consell Escolar Municipal, i demanen el seu 
recolzament en aquesta campanya d’oposició pacífica a la LOMCE.  
 
Les signatures recollides a la ciutat per les AMPES i que ens han adreçat a 
aquest Registre Municipal diuen, i llegeixo literalment: 
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“Exigeixen a la Generalitat de Catalunya que declari la insubmissió a la 
totalitat d’aquesta Llei, ordenant per escrit i de forma clara el seu 
incompliment i assumint les conseqüències que se’n puguin derivar.  
 
I igualment en aquest període, demanem, les AMPES a la Generalitat de 
Catalunya, que es comprometi a no agreujar la situació, tot aturant el 
desenvolupament de la LEC, actualment en marxa, decret de plantilles i 
avaluacions, contra els quals ja es va manifestar el professorat. 
 
Davant d’això, les dues Federacions de Pares i Mares d’Alumnes van 
manifestar en el passat Consell Escolar Municipal el suport a aquestes 
mobilitzacions, sol·licitant que Cornellà s’adhereixi a la xarxa d’escoles en 
desobediència a la LOMCE. I sol·licitar que es mantinguin les inversions 
educatives pendents en la nostra ciutat.” 
 
I així doncs, els Grups Municipals del Partit dels Socialistes de Catalunya i 
d’Iniciativa Verds i Esquerra Unida i Alternativa, presentem aquesta Moció per 
donar un major suport a aquesta mobilització de la Comunitat Educativa de 
Cornellà i de les famílies implicades en l’educació dels seus fills i filles. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
D’entrada, dir que el nostre Grup haguéssim volgut signar conjuntament 
aquesta Moció amb el Grup del Partit Socialista i amb Iniciativa Verds-
Esquerra Unida i Alternativa, però no va ser possible per un tema de no 
acceptació d’unes aportacions que havíem fet des del nostre Grup. 
 
De totes maneres nosaltres donem suport a la Moció, perquè el que és 
important és la feina i el compromís de tota aquesta Comunitat Educativa que 
defensa el model d’escola catalana i també el sistema d’immersió lingüística. 
 
No repetiré ja el que en aquest sentit ha exposat la Tinenta d’Alcalde i que ha 
situat tot el text propi d’aquesta Moció, però sí que incidiré en un parell de 
punts. 
 
El primer fa referència a la LOMCE, ja s’ha exposat però vull reiterar el rebuig 
frontal expressat de forma contundent per la Comunitat Educativa, per 
diverses forces polítiques i socials de Catalunya i pel Govern de la Generalitat 
de Catalunya, perquè realment perilla el sistema d’immersió lingüística i les 
competències que tenim assumides. Però és que fins i tot el Consell d’Estat, 
aquests darrers dies s’ha pronunciat en contra d’una de les mesures previstes 
pel Govern Espanyol i és la que preveu que la Generalitat pagui l’escolarització 
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en centres privats dels alumnes que vulguin el castellà com a llengua 
vehicular. I en aquest sentit, ha de quedar clar que cal defensar els interessos 
de totes les famílies de Catalunya, i no només el d’unes quantes, en aquest 
cas de sis famílies. 
 
Des de la publicació de la Llei, a mitjans de desembre de 2013, tot el mon local 
d’aquest país se suma al rebuig de la LOMCE i alhora defensa el model 
d’escola catalana i d’immersió lingüística. De fet, aquest mateix matí s’ha 
aprovat la Moció a la Diputació de Barcelona i ara l’aprovarem aquí a Cornellà.  
 
Pel que fa al segon punt d’aquesta petició, de demanar a la Generalitat les 
inversions prioritàries pendents als Centres Educatius de la ciutat, també el 
nostre suport. Ara bé, cal ser conscients de la gran dificultat econòmica de la 
Generalitat deguda a l’incompliment dels pagaments i les aportacions que ha 
de fer i no fa, el Govern del Partit Popular cap a la Generalitat de Catalunya. I 
això és prou conegut. Per tant, caldrà un calendari per anar fent possibles 
totes aquestes obres a mesura que hi hagi disponibilitat pressupostària. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Em sumo a la salutació als diferents veïns i veïnes que ens acompanyeu avui i 
a la gent de les AMPAS de la ciutat. 
 
Bé, aquesta Moció que tenim al davant és la tercera intentona de portar el 
tema de la LOMCE al Ple Municipal. Ha estat una voluntat d’aquest Grup 
Municipal fer un debat en profunditat sobre la implicació del què significava la 
LOMCE per a la nostra ciutat, per a les nostres competències municipals, per a 
l’educació de la ciutat.  
 
Per diferents motius en el tràmit, no ha estat possible que per la Junta de 
Portaveus passessin les Mocions que nosaltres anàvem proposant, i ara hem 
tingut l’oportunitat, un cop aprovada la LOMCE, entrada en vigor, i un cop que 
per diferents motius s’està veient què significarà l’aplicació d’aquesta Llei a les 
escoles de la nostra ciutat, podem per fi debatre això al Ple. 
 
Ha arribat quan ha arribat, però està aquí. Per tant, fem el debat i sumem-nos 
a aquesta proposta que, com ha explicat la Regidora, la Tinent d’Alcalde, és 
una proposta de consens. És una Moció que prova de sumar aportacions de 
tothom.  
 
És sabut per la resta de companys i companyes del Ple i també ho han de 
saber la gent del públic, que nosaltres hem anat fent altres propostes i altres 
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idees que hem anant guardant per intentar arribar a una proposta de Moció 
de consens. Tampoc és la nostra Moció al cent per cent -ho dic als companys 
de Convergència-. En tot cas, quan un vol aprovar una Moció, val la pena tenir 
un acord amb la resta de grups perquè aquesta Moció passi, i sobretot per a 
què aquesta Moció, al final, no era una Moció d’Iniciativa Esquerra Unida ni 
del Partit Socialista sinó sobretot és una Moció que ens venen demanant les 
entitats, les AMPAS de les escoles de Cornellà. Tant de les escoles bressol com 
de les escoles d’Infantil i Primària, com dels Instituts més la Federació 
d’AMPAS de Cornellà, més la FAPAC. Per tant, al final, no era la nostra Moció.  
 
Insisteixo, és una Moció que el que ve a dir és que amb l’aplicació de la 
LOMCE es posen en perill molts elements. Per a nosaltres es posen en perill la 
visió educativa de l’escola, la visió de que la escola és un espai on els 
ciutadans i ciutadanes han d’aprendre coses, però han d’aprendre també a ser 
ciutadans, han de tenir possibilitats de promocionar-se.  
 
Es passa a tenir una visió absolutament antiquada -per dir-ho ras i curt -del 
què és l’educació i del què són les escoles, que és la visió que té bàsicament el 
Ministre Wert i el seu equip del Ministeri. El que fan és, entre d’altres coses, 
perquè us feu una idea, considerar que l’educació infantil, en contra del què 
diuen tots els professionals, tots els teòrics, tots els estudis de les etapes 
educatives de les persones que diuen que l’etapa d’educació infantil és clau 
per les persones, doncs el Ministre Wert considera que és una etapa 
assistencial. I això significa que les nostres escoles bressol deixen de ser 
escoles bressol i passen a ser centres assistencials de nens i nenes, potser. Ens 
diuen que les hem de dir així, deixen de ser una etapa educativa per ser un 
espai assistencial. 
 
En definitiva, el que crec que és important és posar en valor el fet que les 
comunitats educatives dels centres s’estan mobilitzant, que les Comunitats 
Escolars de Cornellà estan actives per plantejar alternatives. Crec que va ser 
un debat molt enriquidor el que vam tenir en el Consell Escolar de fa una 
setmana, pràcticament deu dies, en relació amb aquest tema. He de felicitar 
als companys i veïns de la FAMPA i la FAPAC que van plantejar claríssimament 
quins eren els problemes que consideraven que significava l’aplicació de la 
LOMCE a la ciutat. I vam tenir la possibilitat de parlar, tant amb els mestres 
com amb els professionals de l’educació que hi són al Consell Escolar, que són 
els que finalment van dir que el que ens demanen aquí és un suport de 
l’Ajuntament a la reivindicacions dels equips educatius i de les AMPAS i dels 
Centres, i de les Comunitats Educatives de les escoles. Doncs, era de rebut. 
 
Ens van demanar que això ho portéssim al Ple, i per tant, d’aconseguir el 
major consens. Al final aquesta és la Moció que plantegen, que crec que és 
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aprovable pel conjunt dels ciutadans i ciutadanes que consideren que 
l’Ajuntament, no només ha de tenir competències sinó que també ha d’estar 
preocupat per l’educació de la seva ciutat que és, en definitiva, el que avui 
estem discutint. Preocupar-nos de l’educació dels nostres ciutadans i 
ciutadanes des dels zero fins als cent anys, tot el llarg de la vida de les 
persones de la nostra ciutat que amb aquesta Llei ens dificultarà poder 
intervenir, poder participar de l’educació a la ciutat. 
 
I una última referència, si em deixeu, “una petita maldat”. Hem de ser 
conscients que el pressupost de la Generalitat avui no aguanta una visió 
territorial, i en educació tampoc. I per tant, té raó de ser un últim element que 
hi ha a la Moció, que és que, en tot el que li pugui pastar a la Generalitat, 
quan vas a mirar la despesa de la Generalitat en educació per barris i ciutats 
de Catalunya, ens trobem que Cornellà, barris de Cornellà són especialment 
castigats amb diferència amb altres barris de Catalunya. 
 
Per tant, avui també els demanem que, tot i la situació, que podem entendre 
o no entendre, compartir o no compartir, al final, amb els diners que té la 
Generalitat, ciutats com Cornellà han de ser prioritàries perquè la situació de 
la gent de Cornellà no és la mateixa que la d’altres barris de Catalunya. I, per 
tant, demanem també que es tingui en compte que, per tenir una educació 
catalana, cal tenir una educació de qualitat. Una educació pública i de qualitat, 
és una educació catalana, sinó queda només en catalana i tampoc en treurem 
res. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Nosaltres sobre aquesta Moció sí que volem dir varies coses. En primer lloc, 
no entrarem en el debat de la Llei perquè entenem que això és el que vostès 
volen, demagògia i populisme, que, a més, en aquests temps estan molt 
necessitats d’ambdós.  
 
Pensem que aquesta Llei ha tingut el seu tràmit i que els seus representants 
han pogut debatre-la al Parlament, i que un Ajuntament no és el foro on fer-
ho, no és necessari entrar, si vol, en els aspectes concrets de la nova Llei, la 
veritat és que està clar que no és la nostra competència. 
 
Aquesta Moció el que manifesta és una posició d’insubmissió a una Llei 
elaborada pel Ministeri d’Educació i Cultura del Govern d’Espanya, elegit 
democràticament per tots els espanyols i, a més, amb majoria absoluta. Per 
tant, l’aprovació d’aquesta Moció per part del Ple suposa anar en contra dels 
valors democràtics de respecte a la voluntat majoritària del poble espanyol i 
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un posicionament en contra del nostre sistema jurídic, la Constitució i les Lleis 
que regeixen la nostra democràcia.  
 
Ens sembla que és una cosa gravíssima ja que aquest Ajuntament i tots els 
Grups que tenim representació en ell, precisament estem legitimats davant 
els ciutadans per aquest mateix sistema jurídic. Som part de l’Administració 
de l’Estat i estem aquí perquè ens han votat els ciutadans de Cornellà, a l’igual 
que el Govern de la Nació respecte d’una majoria d’espanyols. 
 
Sí que volem centrar-nos en les accions que han fomentat, primer, en un 
òrgan de participació i avui en un Ple Municipal. El nostre Grup va presentar a 
la Regidora d’Ensenyament una pregunta a respondre per escrit i ja ens han 
avançat part de la resposta al presentar i donar suport a aquesta Moció.  
 
Dèiem a l’exposició de motius d’aquesta pregunta que entenem que el Consell 
Escolar Municipal és un òrgan de participació ciutadana a l’àmbit de 
l’educació, que representa a la Comunitat Educativa de la ciutat i que té una 
funció assessora i pot elevar informes i propostes a les Institucions educatives 
i al municipi.  
 
Entenem, dèiem també en aquesta pregunta, que s’escoltin totes les 
propostes que surtin de cadascun dels seus membres, però el que no 
entenem és que des d’aquest òrgan municipal es promogui, voti i s’aprovi la 
proposta d’incomplir una Llei democràticament aprovada, i que avui, dos 
Grup Polítics, portin al Ple la proposta d’una insubmissió a aquesta mateixa 
Llei.  
 
En un estat de dret les Lleis democràticament aprovades es compleixen o, en 
tot cas, es recorren. El que no pot ser és que vostès, que han promès el dia de 
la constitució d’aquest Ple, complir i fer complir les Lleis, avui proposin des 
d’aquest mateix Ple Municipal incomplir una d’elles. Ens sembla, sent molt 
moderats en la qualificació, molt fort. Avui es podria dir perfectament que 
l’esquerra, quan no governa, trenca la baralla. 
 
Per altra part, a l’aprovar aquesta Moció obrirà una porta per a què un 
ciutadà, una ciutadana o un grup d’ells pugui declarar-se insubmís amb 
algunes normes, reglaments o disposicions que emanin d’aquest Ajuntament, 
depenent de si els agrada o no, o si els perjudica o no. Per què pagar taxes, 
impostos, multes? tot és qüestionable i hi ha opinions per a tots els gustos. No 
sé que li semblaria al senyor Alcalde si nosaltres recolzéssim, mitjançant una 
Moció, una plataforma d’insubmisos a pagar els impostos tan cars que 
paguem tots en aquesta ciutat, o que recolzéssim a insubmisos a no pagar les 
multes, que a ningú agrada. 
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¿Amb quina legitimació se’ls pot exigir i penalitzar a un ciutadà, grup, si es 
manifesten contraris a complir una norma municipal quan el propi 
Ajuntament ha fet el mateix amb l’Administració de l’Estat?. Siguem sensats i 
coherents amb la nostra responsabilitat com a càrrecs electes 
democràticament. 
 
A nivell privat entenem, i com Grup Polític i en altres àmbits, que es pot 
discrepar o inclús oposar a una Llei, però no des d’un dels organismes que han 
de custodiar i garantir el compliment de les Lleis. 
 
Per altra banda, el Consell Escolar a partir de setembre tindrà veu però no vot, 
i seran els Directors els que tindran que assumir qualsevol projecte i en 
solitari, que ho podran portar a terme.  
 
I nosaltres confiem plenament en la responsabilitat i el bon criteri de tots ells 
com a funcionaris de l’Administració, per a prendre les decisions amb respecte 
a aquesta Llei.  
 
També podríem entrar a qüestionar l’acord que es va donar en l’última reunió 
del Consell Escolar Municipal. Abans de passar a la votació, ens preguntem si 
es va debatre en profunditat el contingut de la Llei o es va donar credibilitat 
absoluta al document que es presentava, desconeixent la veracitat o abast de 
les seves crítiques i la legitimitat legal de què es proposava en ell. 
 
¿Es van escoltar els informes d’experts que donessin als membres d’aquest 
Consell una visió general des de tots els punts de vista per a què, abans de 
votar, es poguessin formar un criteri ferm basat en la informació complerta, o 
només es van escoltar veus acords amb la proposta?, perquè davant el 
requeriment de la representant del Partit Popular, de que també es donés veu 
a alguna entitat que tingués una posició contrària al sentir d’aquest document 
presentat per la FAPAC, la Presidenta del Consell va dir, que quedava recollit 
en acta i res més.  
 
El nostre Grup, a més, no sap si es va donar el quòrum necessari per poder 
aprovar el document. Estimem que sobretot tindrien que haver-se manifestat 
els Directors de les escoles de Primària que majoritàriament no estaven 
presents en aquest Consell, ja que una de les coses que es demana als 
Directors dels centres escolars és que ells actuïn en contra de la Llei, que és 
una decisió personal perquè assumeixen uns riscos legals que cap col·lectiu, 
sigui FAPAC o sigui el Consell Escolar Municipal, pot obligar a assumir-les. 
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Ens preguntem si aquesta és la democràcia que es defensa i que es vol 
inculcar als nostres fills. Perquè a molts se’ls omple la boca d’expressions com 
“qualitat de l’escola pública”, “ensenyament en valors”, “esperit crític de 
ciutadà” i molts més, però el missatge que donen als menors i a la resta de la 
societat no va precisament en aquest sentit. Tot queda en paraules buides i en 
un pur exercici de demagògia. Per a poder elegir és imprescindible conèixer, 
està clar, si no es produeix això, no hi ha veritable llibertat. 
 
El que succeeix és que, de vegades, no ens interessa que es coneguin tots els 
punts de vista per si no tenim raó. I una vegada dit això, nosaltres votarem en 
contra d’aquesta Moció.  
 
 
Senyora Rocio García Pérez, Regidora del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Començaré pel final, per la intervenció del Portaveu del Partit Popular. És que 
és curiós tot el que arriba a dir, però el puc entendre, podem entendre. 
 
Al Consell Escolar Municipal del 17 de juny majoritàriament es va arribar a 
acords. Les Associacions que van presentar aquest Manual estaven 
àmpliament informades. Les famílies de Cornellà estan àmpliament 
informades del contingut d’aquesta Llei. 
 
Diu vostè que haurien d’estar informats i que hauria haver vingut algun 
professional o algun expert per a explicar la Llei. Tots sabem llegir, tots i totes, 
i crec que les famílies de Cornellà, com les de la resta de Catalunya, s’han 
llegit el contingut d’aquesta Llei.  
 
Diu que és “demagog” i “populista”, i que no escolten. Bé, jo no sé si vostès 
escolten què diuen les famílies majoritàriament en Cornellà. Què és el que li 
estan dient les famílies, què estan dient les famílies per escrit, vostè que diu 
que tot ha d’estar per escrit. Les famílies de Cornellà li estan dient que 
aquesta Llei perjudica l’educació en Cornellà, ho estan dient. Li agradarà més 
o menys. Li estan dient que el seu Govern de Madrid ha aprovat aquesta Llei 
sense cap consens, sense pactar-la amb ningú, sense arribar a cap acord 
parlamentari, sense tenir en compte les Associacions de Pares i Mares.  
 
S’ha referit a un prec i que jo vaig dir que el recollia, evidentment, el recollia 
com han vingut altres entitats al Consell Escolar Municipal. És que no els 
coneixo, quan vostès portin a aquesta Associació de Pares i Mares, vindran 
per suposat, si tenen seu a Cornellà. És que no sabem qui són. De moment, si 
vostès la coneixen i diuen que tenen representació a Cornellà, que vinguin al 
Consell Escolar Municipal, faltava més!, igual que a l’anterior van venir FAPAC 
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i FAMPA, va venir SOMESCOLA. Quan ens diguin qui és, clar que sí, al pròxim 
Consell o quan ho considerin i trobin a aquestes famílies, que vinguin. 
 
Diuen que “trenquem la baralla” però no s’ha trencat la baralla. La baralla es 
trenca quan no es dialoga, i en l’educació diu vostè que és important que no 
hi hagi Consells de participació. Ja ho saben les AMPAS i les Federacions de 
Pares i Mares, que el que recull aquesta Llei és que les famílies no puguin 
participar en l’educació dels seus fills. Per això es manifesten, recullen firmes. 
 
No, que mani un únic Director i li donem tota la confiança a aquest Director. I 
les famílies?, què no saben el què necessiten els seus fills i les seves filles?, o 
sigui, s’acaba la participació. 
 
Una Llei que, a més, no s’ha consensuat i que també exclou a les famílies de 
poder decidir i participar a l’escola. Que sàpiga que això és el que estan 
defensant. Però això ho explica a les Federacions de Pares i Mares de 
Cornellà, que no podran participar perquè no hi hauran Consells de 
participació. Ho explica vostè. I que no es manifestin i acatin les Lleis, perquè 
les Lleis són molt importants, si, clar, però acaben amb la participació de les 
famílies. 
 
I recollint temes. Dèiem a la Moció punts que s’han aprovat en aquest Ple i 
que vostè tampoc defensa, que són recursos per a la ciutat. Això s’ha aprovat 
en aquest Ple, i el Consell Escolar Municipal d’aquell dia 17 de juny va tornar a 
recollir, que són l’ampliació i remodelació integral de l’Institut Joan Miró, 
pendent per part de la Generalitat de Catalunya, la construcció d’una pista 
poliesportiva a l’Institut Miquel Martí i Pol, pendent per part de la Generalitat 
de Catalunya, la urbanització i ampliació del patí amb construcció de pista 
poliesportiva a l’Esteve Terrades, pendent per part del Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, i la reparació integral de la 
coberta de l’Escola Mediterrània, que no sé si sap vostè que quan plou 
s’inunden les classes. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Per intentar aclarir una mica al Portaveu del Partit Popular, perquè va ser molt 
complicat també entendre’ns al Consell Escolar sobre el què es demanava i el 
què aquí ens deia FAPAC, però, com no tenen la possibilitat d’explicar-ho. 
 
FAPAC fa una campanya a la qual s’incorpora la marea groga i diferents 
AMPAS de la ciutat, que el que ve a dir és: escolti’ns! Dos coses, nosaltres 
considerem que la LOMCE és una Llei que ens perjudica i el què volem fer és 
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mantenir un clima d’informació a les famílies, i als claustres, i als equips 
educatius i, en general, a la Comunitat educativa de la ciutat i a la ciutat en 
general, explicant quins són els efectes -que molt bé ens ha explicat el 
Portaveu del Partit Popular- sobre l’educació i sobre les comunitats educatives 
en la nostra ciutat. 
 
Això és bàsicament la resistència activa, demanar a l’Ajuntament que ens doni 
suport en aquests actes d’explicació contínua i d’activisme continu, demanant 
un canvi en aquesta Llei. 
 
I l’altra, és demanar a la Generalitat de Catalunya que digui quines són les 
instruccions precises per aplicar realment aquesta LOMCE. El mateix que vam 
demanar fa uns mesos en relació a l’RSAL, “escolti, doni les instruccions 
precises de com aplicarem això”. Perquè al final, el Partit Popular fa les Lleis, 
però desprès no pensa en com això s’aplica al territori i quines afectacions té 
sobre el territori.  
 
Això són les dues coses que demana FAPAC al Consell Escolar, que és debatut 
pel conjunt del Consell Escolar on participen sindicats de Professors, Directors 
de Primària i Secundària, AMPAS, referents del mon educatiu de la ciutat, 
també gent del mon de les escoles bressol que està dient: “escolta!, jo amb 
això estic d’acord. Em sembla que això és raonable. Perquè en el fons, del què 
estem parlant és, “deixin-se d’intentar homogeneïtzar l’educació, perquè això 
a nosaltres ens complica la vida i ens impossibilita tenir models educatius 
d’èxit, que sembla que és una paraula que també tots estàvem d’acord. 
 
Per tant, com més centralista, com més visió de Madrid sigui el model 
educatiu de la ciutat, menys possibilitats de participació, menys possibilitats 
d’èxit educatiu. Ja sabeu la nostra posició, per nosaltres, quan més a prop 
gestionéssim l’educació, millor. Si, en això moltes vegades no hem estat 
d’acord amb els propis Equip de Govern. Per a nosaltres ho gestionaríem 
encara més des de prop. L’educació ha d’estar el més pròxim possible als 
ciutadans. 
 
I desprès -perdoni’m- ens acusen de “populisme”, ens acusen de “no sé què”. 
Bé, ens han acusat de defensar la insubmissió a un grup que habitualment 
durant uns quants anys vam defensar la insubmissió per altres coses. I hem 
defensat la insubmissió de consciència i demès. Estan parlant amb un 
Portaveu que va fer bastant activitat contra el servei militar obligatori i contra 
unes quantes coses més. Per tant, a vegades, allò que és legal no és ho just. Ja 
he dit alguna vegada una cosa que deia Mandela, i si ens haguéssim quedat 
només amb allò just, segurament les coses haurien anat millor perquè, al 
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final, allò legal impedia que hi hagués justícia en molts moments. I aquesta 
Llei és injusta i va en contra dels interessos de la gent. 
 
Finalment, i això ho he de dir, si reconeixen a les AMPAS per unes coses 
reconeguin-les per les altres. Si reconeixen a les AMPAS per anar al Parlament 
de Catalunya a portar una resolució en relació a un TEI i fer-se una foto amb 
l’AMPA de l’Escola Gaudí, reconeguin també a l’AMPA quan els hi diu que 
aquesta Llei no és bona per l’educació de la nostra ciutat, que és el què estem 
fent tots, reconeixem a l’AMPA per què ens digui que això no funciona des de 
l’aula fins a la Llei. Em sembla que és reconèixer a una comunitat educativa 
que hi ha a la ciutat i un activisme social que no podem negar. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
També, com feia Rocio, començant pel final, quan parlava el Portaveu 
d’Iniciativa de legalitat o justícia, què és allò legal, què és allò just, clar, tot 
efectivament és relatiu. Però no sé de quina justícia parla. No sé si parla de la 
justícia divina o de la que el Portaveu d’Iniciativa en aquest Ajuntament entén 
que és just. Bé, ja hem dit que no entrarem a discutir Lleis que, si no els hi 
agraden, podran resoldre als Tribunals de Justícia, cadascú tindrà la seva 
opinió i les posicions seran defensades en aquests Tribunals. I seran al final 
efectivament els jutges qui tinguin la última paraula en la interpretació 
autèntica de l’ordenament jurídic i en el seu compliment.  
 
Només dir que les qüestions que aquesta plataforma planteja és que una 
escola en la qual s’imparteixin en castellà i català diferents matèries no 
lingüístiques, no és una escola catalana o si això trenca la cohesió social de 
Catalunya. El que trenca la cohesió social a Catalunya és el fracàs del sistema 
educatiu, la proliferació dels Ni-Nis, el desastre a la formació professional, el 
baix nivell d’anglès, la crisi econòmica i l’atur. Això és el que de veritat trenca 
la cohesió social. No s’ha de confondre cohesió social de Catalunya amb 
convertir les escoles en centres d’adoctrinament polític o nacionalista. 
 
S’està ignorant que escoles i pares són plurals, però és que no són tots de 
Convergència, ni d’Esquerra, ni la CUP, ni del PSC, ni tampoc del Partit 
Popular. Els pares i mares de les escoles són de tots els partits, llavors hi ha 
que escoltar a tots els pares i mares. 
 
Volem incidir també en el paper del Consell Escolar de Catalunya, que és una 
entitat depenent de la Generalitat i va participar al Pacte Nacional pel Dret a 
Decidir, que va acordar en una reunió a principis del mes de març, pressionar 
a favor del referèndum per l’autodeterminació i que va enviar una circular als 
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pares i mares, professors i als estudiants que l’integren. En ella remarcaven la 
importància de responsabilitzar als ciutadans sobre el futur del nostre país i 
donar recolzament al procés democràtic. El que hauria de preocupar a la 
comunitat educativa és la qualitat de l’ensenyament i rebutjar qualsevol 
intent de manipulació d’escoles de pares i d’alumnes, que denota una molt 
baixa qualitat democràtica. 
 
En definitiva, veient la Moció i veient el Manual, el que veiem són expressions 
com resistència activa, i és al que avui es pretén donar suport en aquest Ple. 
Això advoca per crear una Comissió mixta de docents i pares per a coordinar 
la resistència. A més, les AMPAS recomanen als pares no escollir l’assignatura 
de religió, ni la d’emprenedoria i activitat empresarial. I també proposen 
explorar fórmules per evitar que les Administracions publiquin els resultats en 
les proves obligatòries de nivell per evitar que es creïn rànquings. 
 
Tot això -com deia- resistència activa, insubmissió, està molt bé des dels grups 
d’opinió, però clar, que un Ajuntament plantegi això davant una Llei que -
insisteixo- ha sigut democràticament aprovada, ens sembla que no és de 
rebut. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Crec que està suficientment debatuda. 
 
Jo li faré un parell de reflexions de bon rotllo. Primer, li recomano que la seva 
intervenció íntegra l’enviï al senyor Jose Maria Aznar i a la senyora Esperanza 
Aguirre. Sí, ara l’explicaré perquè. 
 
Enviï-la íntegra i jo la comparteixo. Miri, vostè es queda a l’enunciat i no 
estem parlant de l’enunciat. No estem parlant de si fem resistència activa o si 
fem insubmissió, estem parlant de que hi ha un col·lectiu de persones que no 
estan d’acord amb aquesta Llei, que es veuen afectades per ella i plantegen 
un camí. Nosaltres ho entenem, ho compartim, primer, perquè creiem que no 
hi han aquests problemes que vostè identifica i que remena. Fa aquí un 
“revoltillo”, però és un “revoltillo” que no té ou. Llavors, és difícil fer-ho. 
 
El tema és que nosaltres hi ha coses que sí creiem que funcionen bé, i el 
Consell Escolar funciona bé a les escoles, perquè és un espai que permet 
pactar, permet construir aliances entre totes les persones que estan afectades 
per l’educació. I és un sistema que funciona bé i s’ho carreguen per prejudicis 
ideològics, res més. 
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Hi han coses que es plantegen a la Llei que –disculpi’m- em sembleu una mica, 
com dir-ho, d’insult social. Que a mi algú em digui que sí que hi hauran diners 
per portar un nen o una nena a una escola privada per aprendre castellà i no 
hi han diners per les beques menjador, em sembla en aquests moments, una 
provocació. Si el que volem és reconstruir construint no podem estar 
contínuament provocant, i l’educació no pot ser un element de provocació i 
de confrontació. 
 
Probablement hi han coses d’aquesta Llei que plantegen vostès que puc 
compartir i estar d’acord, però hi ha altres moltes que no, i que la fan inviable. 
Per tant, no s’està plantejant una insubmissió com vostè diu, però si parléssim 
d’insubmissió, i per això li deia que li recomano que enviï aquesta intervenció 
íntegra a aquestes dues persones, aquest matí, quan jo suposava que vostè 
aniria per aquí he fet una cosa molt senzilla, anar-me a Internet, Esperanza 
Aguirre, assignatura d’Educació per la Ciutadania, Presidenta de la Comunitat 
de Madrid, “em declaro insubmisa”. Un senyor que era expresident, amb dos 
copes de més, “qui és l’Estat per regular el que jo tinc que veure”?. 
 
Varies Comunitats governades pel Partit Popular no aplicaran la Llei Antitabac 
i es mostren insubmisos, i puc continuar amb la llista. Per tant, no ens quedem 
a l’enunciat perquè a l’enunciat, aquí vostès perden la raó. Tot el que m’ha 
dit, enviï-li a la senyora Aguirre, i a veure quina gràcia li fa. 
 
El que tenim que fer és, si podem, construir coses. I el que estem vivint és una 
època en què no ajuden a construir, ajuden a crear més distàncies, més 
escletxes socials, més problemes. Ajuden a que hi hagi més radicalitat i això 
no ajuda, no és bó, no és un bon camí. 
 
I simplement el que es plateja en aquesta Moció són varies coses, coses que 
fins ara han funcionat, han integrat, han respectat la diversitat d’aquesta 
ciutat, no tinc que anar més enllà, i es vol utilitzar com una plataforma de 
confrontació i de provocació. Dir que en aquests moments pagaràs sis mil cent 
o sis mil dos-cents euros a un nen per portar-lo a un col·legi, això és una 
provocació quan és diu que no hi ha diners per a fer altres coses. Això és una 
provocació, res més. La persona que sempre provoca, que li encanta, però 
que a tots els que volem la concòrdia i construir nous ponts de convivència 
entre Catalunya i Espanya, tampoc ens ajuda. Així de clar. 
 
Probablement moltes vegades quan ens expressem no utilitzem les paraules 
de la forma més adequada, però això de la insubmissió, no. He anat a 
Internet, he posat insubmissió i no apareix el senyor Arnau Funes, apareix la 
senyora Esperanza Aguirre, com “insubmisa major del Regne”, contra Lleis 
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que també van ser aprovades per altres majories polítiques i socials d’aquest 
país. 
 
Crec que l’important són dues coses. Intentar ajudar a què la ciutat, el seu 
esquema i sistema de relació educativa funcioni. Estic convençut que els pares 
i mares d’aquesta ciutat no faran cap barbaritat en l’educació dels seus fills, és 
evident. Ni els professionals del mon educatiu d’aquesta ciutat faran cap 
barbaritat, però això no impedeix que tinguin opinió i criteri, i que intentin 
d’alguna forma -com ho hem fet sempre- buscar sistemes alternatius perquè 
això torni a funcionar. I crec que nosaltres amb això hem d’estar d’acord, que 
li tenim que donar suport, i per això aquest suport per part dels Grups 
Municipals que hem expressat el nostre recolzament. 
 
Només presentar una esmena amb veu, seria a la part del punt primer, on diu: 
“donar recolzament als acords presos pel Consell Escolar Municipal”, jo 
substituiria “els acords presos” per “donar recolzament a les propostes de la 
FAPAC i la FAMPA presentades al Consell Escolar Municipal de data 17 de 
juny”. Aquesta seria la meva esmena, per tant, primer es passa a votació 
l’esmena i, si estem d’acord amb l’esmena, estem d’acord amb la Moció. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació l’esmena és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
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Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
Després d’això la moció queda redactada en els termes següents: 
 
... 
 
Atès que per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat considera la qualitat de l’educació 
l’eix vertebrador de la cohesió social i màxima garantia de la igualtat d’oportunitats 
de la seva ciutadania. 
 
Atès que l’Ajuntament ha vingut fent un esforç de coresponsabilitat en matèria 
educativa, prioritzant els recursos per preservar l’educació a Cornellà. Així, per 
exemple, manté la qualitat de la xarxa d’escoles bressol municipals i de l’Escola 
Municipal de Música Roser Cabanes, malgrat el deute acumulat pendent i la 
desaparició del finançament d’aquests equipaments per part de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
Atès que la ciutat ha mantingut en la seva implicació i inversió en la millora dels 
equipaments educatius i la dotació econòmica i dels programes als centres i a les 
associacions de pares i de mares, i n’ha impulsat de nous com ara: els programes de 
suport a l’aprenentatge de les llengües, la implementació del programa Educar per 
Crèixer, o les iniciatives sorgides dins de l’Acord Social contra la crisis 2012-2016, com 
la creació del Mapa de la Capacitació i de la Formació de Cornellà de Llobregat, i 
l’impuls de la Taula de la Formació Professional a partir de les Jornades Fem Ponts. 
 
Atès que el Consell Escolar Municipal és l’òrgan de participació i de representació de 
tots els sectors de la comunitat educativa de Cornellà de Llobregat on es recullen 
totes les inquietuds, opinions, punts de vista i propostes del funcionament dels 
centres i serveis educatius del municipi. 
 
Atès que en aquest òrgan de participació durant els darrers cursos s’han anat 
adoptant diferents acords en defensa de la qualitat de la nostra xarxa educativa, 
demanant els recursos i inversions necessaris per als centres, oposant-se a la reducció 
dels ajuts a les famílies i als centres educatius i, en definitiva, reivindicant el valor de 
l’Educació com a dret fonamental de les persones. 
 
Atès que el passat dimarts 17 de juny, va tenir lloc una reunió del Plenari del Consell 
Escolar Municipal, on els representants de les Federacions de pares i mares de 
Catalunya (FAPAC) i de Cornellà de Llobregat (FAMPA) va manifestar la preocupació 
de la comunitat educativa i de les famílies per l’entrada en vigor la nova Llei Orgànica 
de Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE), aprovada pel Govern de l’Estat sense el 
consens necessari amb les institucions. 
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Atès que la FAMPA de la ciutat va demanar en aquest mateix Consell Escolar 
Municipal que es vetlli per la qualitat de l’educació i dels recursos que precisen els 
centres per a mantenir la seva qualitat. 
 
Atès que el Consell Escolar Municipal del passat 17 de juny va aprovar, a proposta de 
la FAPAC i de la FAMPA, que les escoles de Cornellà de Llobregat es sumin a la xarxa 
de centres en desobediència a la LOMCE. En la seva declaració al CEM, la FAPAC 
considera que l’aplicació de la Llei Orgànica per a la Millora de la Qualitat Educativa 
(LOMCE) suposarà, entre d’altres aspectes: 
 
1.- Obrir la porta a la privatització de l’educació pública. 
 
2.- Atacar el model d’immersió escolar vigent a Catalunya, un model d’èxit des de fa 

30 anys, i menystenir el català qualificant-lo d’assignatura “específica”. 
 
3.- Centralitzar i espanyolitzar el sistema educatiu sense valorar la diversitat cultural i 

territorial. 
 
4.- Obrir la porta a una selecció i discriminació prematura entre els alumnes. 
 
5.- Recuperar l’obligació de què les famílies hagin de triar entre l’assignatura de 

religió catòlica i una altra assignatura que s’anomenarà “Valores Sociales y 
Cívicos”. Això suposa una greu vulneració del què el Tribunal Suprem ha establert 
reconeixent el dret dels alumnes a no haver de fer una alternativa concreta a 
l’assignatura de religió. 

 
6.- Atemptar contra el dret de participació democràtica de famílies, alumnes i 

professorat en el govern del centre, convertint el Consell Escolar en un òrgan buit. 
 
7.- Considerar l’educació infantil com una etapa assistencial i no pas educativa. 
 
 
Atès que el Consell Escolar Municipal també a proposta de la FAMPA Cornellà va 
acordar tornar a reclamar a la Generalitat de Catalunya els recursos que la ciutat ve 
reclamant al Ple municipal des de fa tres cursos i totes les inversions prioritàries 
encara pendents als centres educatius de la nostra ciutat i que són les que es detallen 
a continuació: 
 
1.- L’ampliació i remodelació integral de l’Institut Joan Miró. 
 
2.- La construcció d’una pista poliesportiva a l’Institut Miquel Martí i Pol. 
 
3.- La urbanització i ampliació del pati amb construcció d’una pista poliesportiva a 

l’Institut Esteve Terrades. 
 
4.- La reparació integral de la coberta de l’escola Mediterrània. 
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Per tot això, en funció del que preveu l’article 141 del Reglament Orgànic Municipal, 
els Grups Municipals del PSC-PM i ICV-EUA, proposem al Ple Municipal l’adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Donar recolzament a les propostes de la FAPAC i la FAMPA presentades al 
Consell Escolar Municipal de data 17 de juny, així com fer les accions pertinents que 
se’n puguin derivar. 
 
Segon.- Informar i traslladar els següents acords a la Presidència del Govern de 
l’Estat, a la Mesa del Parlament de Catalunya, al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, a tots els Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya i 
de les Corts Generals, a la Federació de Municipis de Catalunya (FMC), a l’Associació 
Catalana de Municipis (ACM), a la Federació Española de Municipios y Provincias 
(FEMP), als centres educatius de Cornellà, a FAPAC, FAMPA Cornellà i a les 
Associacions de mares i pares d’alumnes de Cornellà. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció amb l’esmena presentada pel Grup Municipal del 
PSC-PM és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Segon.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EUiA-E, en contra de la 
reestructuració del servei d’intervenció especialitzada en violència masclista 
(SIE) del Baix Llobregat. 

Moció d’ICV-EUIA-E, en 
contra de la reestructuració 
del SIE del Baix Llobregat 

MOCIÓ 
 
... 
 
Els Serveis d’Intervenció Especialitzada en Violència Masclista (SIEs) són serveis 
públics que ofereixen atenció integral i recursos al procés de recuperació i reparació 
de les dones que han estat o estan en situació de violència masclista i les seves filles i 
fills. Així mateix, han d’incidir en la prevenció, sensibilització i implicació comunitària. 
 
Aquests Serveis neixen de la Llei 5/2008, de 24 d’abril, del dret de les dones a eradicar 
la violència masclista, la qual impulsa una xarxa d’atenció i recuperació integral. El 
SIE del Baix Llobregat va entrar en funcionament l’any 2006, donant cobertura als 
trenta municipis de la comarca. 
 
El Servei estructura bàsicament el seu treball en dos eixos: 
 
1. Oferir un espai d’atenció i recuperació integral i interdisciplinari per a dones que 

han viscut o viuen situacions de violència masclista i per a les seves filles i fills. 
 
2. Promoure la formació, prevenció, sensibilització i implicació de la comunitat per a 

identificar relacions abusives, evitar la seva cronicitat i garantir la presa de 
consciència social per a la inadmissibilitat de les violències masclistes. 

 
Els/les professionals del Servei d’Intervenció Especialitzada conformen un equip 
multidisciplinar integrat per persones titulades en psicologia, treball social, educació 
social, dret i inserció laboral. En concret, actualment l’equip del SIE Baix Llobregat 
està format per onze professionals de diferents disciplines: dues treballadores socials, 
una educadora social per a dones, dues psicòlogues per a dones, dues psicòlogues 
infantils, un educador infantil, una jurista, una inseridora laboral, direcció i 
administració. 
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El passat mes de febrer la Secretaria de Família del Departament de Benestar Social i 
Família de la Generalitat de Catalunya, organisme de qui depenen directament els 
SIEs va informar que, per raons de redistribució pressupostàries, a partir de l’1 de 
juliol de 2014 es prescindirà de tres professionals: una psicòloga, una treballadora 
social i una inseridora laboral. 
 
La comarca del Baix Llobregat té al voltant de 800.000 habitants i Cornellà al voltant 
de 87.000, dels quals la meitat són dones. A la comarca es registren aproximadament 
el 10% del total de les denúncies per violència masclista de Catalunya, segons les 
dades que publica Observatori de Violència Domèstica del Consejo General del Poder 
Judicial, i cal incidir en què no tots els maltractaments de gènere es denuncien, per 
tant la incidència és molt superior. 
 
És necessari posar de manifest que les derivacions des dels diferents serveis de la 
comarca al SIE s’han incrementat molt en els darrers anys, per tant l’activitat del 
servei ha crescut substancialment, i la minoració o redistribució de personal podrà 
suposar una afectació dels serveis a nivell qualitatiu i quantitatiu a un dels col·lectius 
més vulnerables de la nostra societat. 
 
Els serveis i recursos especialitzats adreçats a les dones víctimes de violència 
masclista i a les seves filles i fills no poden patir cap tipus de retrocés, ben al contrari, 
s’han de reforçar i ampliar el seu abast territorial a la comarca, per tal de poder 
combatre les desigualtats de gènere accentuades per la crisi econòmica, on les dones 
han patit en major mesura els efectes de l’atur i per tant també, una major 
dependència econòmica. 
 
Per tot això, proposem al Ple de l’Ajuntament de Cornellà els acords següents: 
 
Primer.- Instar la Generalitat de Catalunya que mantingui l’equip de professionals del 
SIE Baix Llobregat amb la seva composició actual. 
 
Segon.- Comunicar aquest acord al Departament de Benestar Social i Família de la 
Generalitat de Catalunya. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyora Elisa Corral Lozano, Regidora del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Aquesta Moció va passar pel Consell Comarcal i va ser aprovada per tots els 
Grups que tenen allà representació, a excepció de Convergència i Unió, que 
no recordo si es va abstenir o va votar en contra. 
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Avui tenim un Ple amb unes Mocions que van de retallades, si no són 
econòmiques són de les llibertats. Aquesta és una en relació a retallades 
econòmiques. 
 
De nou, presentem en aquest plenari una Moció relacionada amb les 
retallades que pateixen els serveis de proximitat que sustenten l’Estat del 
Benestar. Són Mocions que sabem que segurament no tindran gran 
incidència, però com que l’Ajuntament és la institució de proximitat per 
excel·lència, en aquest sentit té -pensem que ho té- el deure de reclamar allò 
que la ciutadania es mereix, i que, a més a més, els hi pertoca, i en aquest cas 
concret, el que es mereixen les dones que pateixen la brutalitat de la violència 
masclista, però no només pel fet de ser dones sinó per un tema de justícia 
social. 
 
Suposo que tothom ha tingut l’oportunitat de llegir la Moció. Fa un recorregut 
del que ha estat aquest servei que va néixer a l’any 2006, arran de la Llei de 
5/2008 del Dret de les Dones a eradicar la violència masclista. Explica una 
mica quines són les funcions que té aquest servei d’atenció a les dones i que 
està format per onze professionals de diferents disciplines. Hi ha gent 
especialitzada en atendre les dones però també en atendre als fills i les filles 
d’aquestes dones que pateixen la violència masclista. 
 
En definitiva explica que el passat mes de febrer, la Secretaria de Família del 
Departament de Benestar Social i Família de la Generalitat, organisme del que 
depèn directament aquest servei, va informar que per raons de redistribució 
pressupostària, a partir de l’1 de juliol del 2014 es prescindiria de tres 
professionals: una psicòloga, una treballadora social i una inseridora laboral. 
 
Només ressaltar algunes dades que afecten a la Comarca, la violència 
masclista a la nostra comarca representa al voltant d’un 10% de la totalitat del 
que s’està donant a Catalunya, i, a més a més, aquest servei, any rere any, i 
per desgràcia, cada any té més persones per atendre i més casos. 
 
En definitiva, aquesta seria la situació, retallada de personal en un servei que 
afecta directament a les dones i als seus fills. I per tot això, es proposa al Ple 
de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat els acords següents: 
 
“Instar a la Generalitat de Catalunya que mantingui l’equip de professionals 
del Servei del Baix Llobregat amb la seva composició actual. 
 
I comunicar aquest acord al Departament de Benestar Social i Família de la 
Generalitat de Catalunya.” 
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Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
El Grup d’Iniciativa Verds-Esquerra Unida i Alternativa planteja aquesta Moció 
en el sentit de les retallades, les retallades de la Generalitat que fa en aquest 
servei tan necessari i, a més a més, en un tema tan sensible.  
 
Bé, el motiu pel que es fa aquesta reestructuració i reordenació dels 
professionals ve de resultes d’un estudi que es va fer durant el 2013 i que es 
va explicar també a nivell de Consell Comarcal. En aquest estudi que, en 
definitiva, és una avaluació del Servei que s’està prestant, el que evidencia és 
que de tot aquest conjunt de professionals que hi han cal fer una reordenació, 
perquè el nombre de visites que estan atenent segons dades que hem 
demanat al Departament, més que res per tenir les dades exactes, el que 
diuen és que exactament no hi ha llista d’espera i que el temps de treball 
d’atenció directa a les dones i als seus fills no supera la mitjana de dos 
atencions per dia i professional. 
 
Per tant, no estem veient que els serveis estiguin saturats sinó que el que fins 
i tot diuen és que el que cal fer és derivar, augmentar el que són aquestes 
derivacions, per un motiu, i és que, malauradament, les dones que es troben 
en aquesta situació no denuncien. Per tant, el que s’ha de fer justament és 
enfortir aquestes persones perquè tinguin això, aquesta voluntat de denúncia 
i realment que aquest servei les pugui atendre a elles i als seus fills i filles. 
 
L’avaluació en els Serveis Públics és necessària per tal de valorar quin servei és 
el que s’està donant i quines són les necessitats en aquell moment determinat 
per part de la ciutadania. I això és el que es fa. No és un tema de retallades, és 
un tema de reordenació.  
 
Aquestes cartes es van enviar al mes de febrer, això tot just s’està aplicant. Si 
d’aquí a un temps veiem que realment amb una nova avaluació que s’ha de 
fer, el servei no és el que correspon, parlem-ne una altra vegada aquí i posem 
una evidència de què realment no és el servei que correspon. 
 
Hi ha un altre tema. Ha fet referència d’aquests professionals i realment es 
passa d’onze a vuit. Això diguem-ho també no és que la disminució, la 
davallada sigui en cada un dels perfils professionals que hi han, són uns de 
determinats. 
 
Pel que fa referència a l’insertor socio-laboral, justament el que fa és 
encarregar-se d’aquest tema, la xarxa incorpora que és un servei que a nivell 
de dades, potser vostès dubten de la seva efectivitat, però durant el 2013 va 
fer 7.000 insercions a Catalunya. Per tant, el que fan és un treball conjunt amb 
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el SIE. Un cop fet aquest treball, el que es fa és dir que aquesta persona que ja 
està en condicions té que inserir-se laboralment, que pugui tenir la formació 
necessària i la inserció per trobar la feina. 
 
Realment és això. El nostre Grup va votar en contra en el Consell Comarcal, 
tornem a votar en contra aquí en el Ple Municipal perquè és això. No estem 
parlant realment d’un tema de retallades sinó realment de què a través d’un 
procés d’avaluació d’un servei, s’intenta donar les millors prestacions que 
realment necessita la ciutadania. 
 
 

Senyora Maria Isabel Pérez Espinosa, Regidora del Grup Municipal del PP 
 
Vagi per davant que nosaltres estem a favor d’aquesta Moció, ja hem 
demostrat al llarg dels anys que el Partit Popular, en la lluita contra la 
violència masclista, ha donat recolzament a qui ha fet falta. No obstant, sí que 
volíem mencionar que abans comentava Arnau que a les AMPAS se les han de 
tenir en compte per a les fotos i per al que no són fotos, i també als Consells. I 
de fet, a l’últim Consell de la Dona es va tractar aquest assumpte i es va 
decidir esperar i demanar la comparecència de la responsable de Benestar i 
Família que acudirà al Consell, de fet en juliol-setembre, per a donar 
explicacions sobre aquest aspecte, i després prendre la decisió corresponent. 
 
Iniciativa no ha volgut esperar a aquesta compareixença, mai millor dit, en 
aquest aspecte. Ho respectem i, de fet, ho recolzem, però bé, que quedi 
constància que el Consell, sobirà per altres coses i per aquesta també, havia 
decidit demanar la compareixença i l’explicació. 
 
 

Senyora Rocio García Pérez, Regidora del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Nosaltres estaríem també d’acord amb aquesta Moció, no perquè les dones 
de Cornellà no estiguin ateses que, de fet, nosaltres no fem derivació en 
aquest servei com ja es va parlar en el Consell de la Dona del mes de juny, ho 
fem des del Centre d’Informació i Recursos des de l’any 1994, estem fent 
atenció, assessorament jurídic. Tenim un conveni –com sabeu- amb el Centre 
d’Higiene Mental, per al servei psicològic i actualment fa aquest suport el Cap 
de Salut Mental. I a l’any 2000, es crea el Circuit i Protocol d’Actuació per 
millorar l’atenció i coordinació dels Departament i Institucions. 
 
Sabeu que estem atenent aproximadament unes cent vint dones a l’any, dels 
tres casos que dèiem, de violència, d’atenció jurídica i socio-laboral. Donem 
suport perquè és una retallada a les dones i lamento profundament que la 
Regidora de Convergència voti en contra. És lamentable, ho sento molt.  
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No és justificable que diguem que s’esta reorganitzant i avaluant el servei. 
Sabem que la situació de crisi econòmica està agreujant la situació de les 
dones, que no s’han reduït els casos de violència, inclús podríem dir que s’han 
agreujat i la situació socio-laboral de les dones i dels seus infants és molt greu. 
 
Lamento profundament que no doni suport a aquesta Moció que s’ha debatut 
en el Consell de les Dones i que hem estat d’acord en donar-hi suport, tot i 
que no fem derivació de dones de Cornella a aquest servei. 
 
 
Senyora Elisa Corral Lozano, Regidora del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
En principi, comentar a la representant de Convergència que jo estic 
totalment d’acord, i nosaltres estem totalment d’acord en el tema de 
l’avaluació dels Serveis Públics i de la seva racionalització. Racionalització i el 
que tu vulguis, però lamentablement en els últims temps sempre que es vol 
avaluar, racionalitzar, estalviar, es comença pels serveis que atenen a les 
persones més febles. Ho hem vist abans en la intervenció de l’Escola “Virolai”. 
 
En aquest cas és un servei que està atenent a dones de la comarca que 
pateixen la violència masclista. Per tant, crec que es podria haver començat 
estalviant per altres bandes, com podríem ser les dietes dels alts càrrecs. A la 
fi, hi han coses per on retallar. 
 
I respecte al que comenta la companya del Partit Popular, a aquestes alçades 
de la pel·lícula -i pot semblar una mica així “fachenda”- no necessito gaire 
explicacions de les retallades. Personalment no les necessito. Estic al Consell, 
soc representant en el Consell Comarcal, aquesta Moció va passar i es va 
demanar que es passés pels Ajuntaments, per tant jo he complert la funció 
que tinc encomanada com a representant en el Consell Comarcal. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Només per incidir en el tema de la Moció, perquè una cosa són els 
argumentaris i els posicionaments aquí de tots els Grups, però aquí els termes 
que surten en alguns dels paràgrafs és parlar en un futurible, “la minoració, la 
redistribució de personal podrà suposar una afectació dels serveis a nivell 
qualitatiu i quantitatiu”. Per tant, això s’ha de veure. És una mica el que 
dèiem, aquesta Moció fa referència a un servei en el que s’han minorat tres 
professionals, de fet, dos perquè el tercer s’amplia en la part aquesta de la 
Xarxa d’inserció. 
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A veure, s’ha estat durant tot un any fent aquest estudi, aquesta avaluació, no 
és una cosa d’un dia per l’altre. Vull incidir en aquest tema, perquè sembla 
que, com que la Generalitat retalla en altres àmbits i això, aquí es fa passar 
“bou per bestia grossa” i també es diu que això són retallades. No perdoni’m, 
aquí s’està fent una reordenació. 
 
Parlem-ne d’aquí a un temps i mirem si amb aquesta reducció d’aquestes 
dues persones, realment hem de presentar una altra Moció properament, i 
ens hi sumarem el nostre Grup, en la què s’hagi d’instar a la Generalitat a què 
realment es torni a passar de vuit a onze professionals en el SIE del Baix 
Llobregat. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
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Tercer.- Moció del Grup Polític Municipal de CiU, per demanar la reparació 
dels ascensors de l’estació de la RENFE. 

Moció de CiU, per demanar 
la reparació dels ascensor 
de l’estació de la RENFE. 

MOCIÓ 
 
... 
 
Adequar les estacions i garantir-ne la seva accessibilitat ha sigut una actuació dels 
poders públics a molts municipis, com també a Cornellà. Per tal de garantir la llibertat 
de moviments de tots els viatgers en el transport públic se n’ha millorat la seva 
accessibilitat a totes les parades de metro, tren, tramvia i autobús. 
 
L’estació de la Renfe de Cornellà ha estat un exemple on, desprès de moltes 
reivindicacions, es va aconseguir la instal·lació de dos ascensors que garanteixen a les 
persones amb mobilitat reduïda poder usar ambdues vies. 
 
Des del passat mes d’octubre, els ascensors han patit aturades degut a problemes 
elèctrics del seu disseny. Des del passat mes de gener, els ascensors de l’estació de la 
Renfe de Cornellà es troben inutilitzats i fora de funcionament com a conseqüència de 
comportaments incívics i vandàlics d’una minoria que acaben perjudicant a tota la 
ciutadania que en fa un bon ús i directament a totes aquelles persones que tenen una 
mobilitat reduïda i que, per tant, els ascensors els són del tot imprescindibles. 
 
Són molts cornellanencs i cornellanenques que amb cadires de rodes, cotxets de 
criatures, crosses, maletes o qualsevol altra dificultat de mobilitat, al no disposar de 
cap ascensor que permeti accedir a les vies han hagut de canviar de transport públic, 
amb tots els problemes que això els representa. 
 
L’organisme competent del manteniment dels ascensors correspon a l’empresa 
pública Renfe, al ser-ne també l’entitat responsable del servei. 
 
Donat que ja han passat molts mesos des de l’incident, el Grup Municipal de 
Convergència i Unió proposa al Ple municipal l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Instar a Renfe a què acceleri la licitació i l’adjudicació dels treballs de manera 
que es pugui posar solució a la problemàtica creada al més aviat possible, resolent 
també els problemes de disseny dels ascensors. 
 
Segon.- Proposar les millores pertinents per tal de què a l’estació de Cornellà es posin 
les mesures que calguin per evitar aquests actes vandàlics. 
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Tercer.- Transmetre el present acord al Ministeri de Foment, ADIF, RENFE, 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya i Rodalies de 
Catalunya. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
La següent Moció l’únic que acaba demanant és la reparació dels ascensors de 
l’estació de la RENFE. És una situació que no sabíem si es mereixia una Moció 
o no, però donat que és una problemàtica que es ve repetint al llarg de molts i 
molts mesos, creiem que és una forma d’intentar alçar la veu com a Plenari 
Municipal per fer arribar a RENFE, que és el responsable de mantenir aquests 
ascensors en funcionament, que els puguem tirar endavant. 
 
Ja sabem que en aquesta ciutat va costar molt, va ser a base d’acords dels 
agents socials, de veïns, de l’Ajuntament, instar per tal que a l’estació de 
RENFE de Cornellà hi haguessin dos ascensors que permetessin unir les dues 
andanes, i, per tant, que les persones amb problemes de mobilitat, les 
persones amb mobilitat reduïda poguessin accedir a ambdues vies. 
 
Sabeu que des del passat mes d’octubre els ascensors han patit interrupcions 
constants degut també a un problema de disseny, sobretot quan plou, que hi 
ha problemes elèctrics i això implica que acaben deixant de funcionar. Però el 
que ha acabat passant és que a principis d’any, per actes vandàlics, hi ha una 
part de les peces que han desaparegut i per tant no poden funcionar aquests 
ascensors. 
 
Tots sabem que quan anem a RENFE ens trobem aquests problemes amb 
molta gent, amb molts veïns i veïnes que no poden accedir als ascensors i, bé, 
tots farem el que puguem per intentar solucionar la problemàtica a tots els 
nostres veïns. 
 
En tot cas, nosaltres el que sí volem és que, donat que això és una cosa que ja 
s’ha anat demorant en el temps, intentar posar remei. Intentar buscar aquest 
suport amb una Moció senzilla que vol fugir de la part més partidista amb 
l’idea de fer arribar a RENFE, que és el responsable, qui va construir al seu 
moment els ascensors, i qui té l’obligació de mantenir el seu funcionament, 
que es posi, que arregli ja d’una vegada els ascensors. 
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I l’altra acaba sent, degut a què aquest ha sigut un problema d’incivisme, un 
problema que el que ha fet és que els ascensors no acabin de funcionar, 
també instar-los a què prenguin alguna mesura per tal de que els malaurats 
actes vandàlics no es tornin a repetir i no haguem de tornar a patir aquesta 
situació. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Nosaltres li donarem suport a aquesta Moció. Ho dic per si desprès de la meva 
intervenció s’entengués que no li donem suport, però li donarem suport 
d’entrada. Els companys de Convergència que estiguin tranquils en això. 
 
El que si que volem fer és tres apreciacions prèvies. La primera, és que és 
sabut en aquest Ple i ho hem portat en diverses vegades, diferents Regidors i 
Regidores del nostre Grup, és conegut al Parlament de Catalunya, conegut 
pels Consellers responsables, i conegut al Congrés dels Diputats, que el nostre 
Grup no està content amb com ha quedat o com va quedar encallada l’estació 
de RENFE, en un espai que podia ser proper a la perfecció en quant a un 
model d’intercanviador intermodal on els ciutadans poguessin passar del 
Tramvia al Metro i del Metro al Tren amb major facilitat. 
 
També és conegut pel conjunt de la ciutat la nostra posició de què el costat 
Nord de l’estació està molt malament comunicat amb la pròpia estació. I que 
és contínua la dificultat per creuar el pas. 
 
En definitiva, en resum, el primer que volem dir és que RENFE no s’ha portat 
bé amb la nostra ciutat en relació a l’estació de Cornellà Centre, o en aquest 
cas de Cornellà. Podia haver ajudat a tenir un espai encara millor del que 
tenim allà, que és un espai pel que passen, no només els ciutadans i les 
ciutadanes de Cornellà sinó centenars de ciutadans i ciutadanes del Baix 
Llobregat que utilitzen aquella estació per fer d’enllaç amb el Metro i amb el 
Tramvia i per anar als espais de treball de cadascun, que majoritàriament la 
gent que treballa a Barcelona del Baix Llobregat enllaça per allà. I els que ho 
fem servir en direcció contrària cada matí, doncs ho veiem. La gent que baixa 
del Tramvia o que arriba en tren des de Sant Feliu, des de Molins de Rei, 
enllaça i agafa el Metro o agafa el Tramvia. 
 
Nosaltres hem fet diferents propostes i diferents recomanacions i aquí va la 
segona idea. Vam portar una pregunta oral i una pregunta escrita al Conseller 
Recoder. Quan el Departament de Territori i ADIF van fer la reforma, com es 
va dir aquella cosa que vam parlar?, recreixement, era el concepte. Quan van 
fer el recreixement de la corba de l’estació, vam insistir en seu Parlamentària -
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en aquests cas un Diputat del nostre grup- si considerava que l’accessibilitat 
de l’estació havia quedat resolta amb només l’obra del recreixement i no 
haver resolt el tema de l’accés per la zona nord i no haver resolt el tema dels 
ascensors.  
 
La resposta penjada a la web d’Iniciativa, per si algú la vol veure, però també a 
la web del Parlament, el Conseller Recoder va contestar: “qualsevol problema 
que hi hagi a l’estació en els propers mesos després d’haver fet aquesta obra, 
nosaltres ens comprometem a ajudar a arreglar-lo”. Doncs, el recreixement 
no va servir de res perquè encara cap un nen entre el tren i l’andana. La gent 
que utilitzeu el servei ho sabeu igual que jo i els ascensors mai funcionen. 
 
Tercera idea, que és de qui és al final la responsabilitat d’aquests ascensors i 
quin nivell de control tenim sobre aquests ascensors, que tampoc funcionen 
els del metro, els de l’altre costat també costa. 
 
Per tant, a nosaltres ens sembla que és raonable demanar això. Estem d’acord 
en demanar-ho. Lamentem que sigui tan complicat tot el que té relació amb 
l’estació de Renfe de Cornellà i recordem que hi ha hagut altres iniciatives i 
altres moviments, que ha sigut molt complicat fer-ho. 
 
De fet, si rastregem un miqueta més, trobaren que la pròpia estació ha estat 
subjecte d’exercicis arquitectònics, de concursos de reforma de l’estació, de 
gent que ha anat a veure l’estació com una estació que caldria canviar, que 
caldria millorar. De fet, hi ha un concurs promogut pel Periòdic de Catalunya 
on hi ha projectes sobre quina és l’estació de Catalunya que vostè considera 
que caldria millorar. Doncs resulta que van trobar que era Cornellà. 
 
I insisteixo, l’última cosa i no m’allargo més, nosaltres sempre hem demanat 
que se’ns tracti més o menys igual que es tracta a la ciutat de Sitges o a la 
ciutat de Sant Adrià, que tenen una estació similar al que estem demanant, on 
és molt més fàcil l’accessibilitat i on és molt més fàcil accedir pels dos costats 
a les andanes respectives.  
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP 
 
Nosaltres únicament manifestar el nostre vot favorable. És un problema molt 
concret, la Moció ho explica. No funcionen els ascensors com deurien. Ja fa 
mesos, s’està allargant en el temps i, bé, hi ha actes incívics, vandalisme, en fi, 
hi han varies qüestions, però en definitiva, el que interessa és que els 
ascensors no funcionen com deurien i que s’ha de buscar una solució. 
Únicament per manifestar el nostre suport. 
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Senyora Emilia Briones Matamales, Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Avui Convergència presenta una Moció, però la veritat és que nosaltres des 
del mes de gener som coneixedors d’aquest problema i, per tant, hem fet 
totes les actuacions possibles per tal de solucionar aquest problema dels 
ascensors de Renfe. I ho explicaré. 
 
A finals de gener, el Departament d’Acció Territorial i també des de la pròpia 
Alcaldia vam interpel·lar tant al Servei de Renfe de Rodalies com d’ADIF. I com 
no vam tenir resposta per part dels responsables de Renfe, el 12 de març vam 
traslladar al Síndic Municipal de Greuges de Cornellà, que avui també és aquí 
present, perquè fes arribar al de Catalunya tot l’expedient recopilant les 
diferents denúncies de veïns presentades a través de mitjans com l’A prop 
Teu, a través d’instàncies, a través del blog de l’Alcalde, tota una “retaila” de 
denúncies de veïns que ens feien arribar aquesta inquietud. 
 
I posteriorment, com que tampoc no rebíem resposta, vam tornar a requerir 
això, a veure si ens donaven alguna mena de solució a aquest problema.  
 
Fa poc temps, a principis d’abril, de forma pública els responsables de 
reparació dels ascensors ens van comentar que havien de fer una licitació de 
caràcter urgent per tal de procedir a la seva reparació. Des de finals del mes 
d’abril d’aquest any, davant de nous requeriments des de l’Ajuntament, 
sempre ens han donat la mateixa resposta. Així que el 16 de juny vam tornar a 
presentar una queixa formal reclamant una informació clara i concreta de 
quan solucionarien aquest problema plantejat. I la última novetat al respecte 
és de fa sis dies, el 20 de juny, Renfe ens ha informat que, efectivament que a 
final d’aquest mes els ascensors, en teoria, entraran en funcionament. 
 
Dit això, el nostre Grup, com no pot ser d’una altra manera, donarem 
recolzament a aquesta Moció, encara que com s’ha pogut veure, no es tracta 
d’un problema des de fa quatres dies, ni molt menys, sinó que ja fa molt de 
temps. I per tant, tot i que no és la nostra competència, efectivament sí que 
és la nostra incumbència i fem tot allò possible per resoldre el problema. 
 
Segurament si el Grup de Convergència s’hagués preocupat durant aquests 
quatre mesos o ens hagués preguntat durant aquests quatre mesos 
possiblement hagués conegut les actuacions que s’estaven duent a terme. A 
més, creiem que és d’un oportunisme petitó presentar aquesta Moció, perquè 
es pot donar el cas, si tot va bé, que quan notifiquem aquests acords que 
queden recollits a la Moció, els ascensors ja estiguin funcionant. 
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Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Tant de bo! aquests ascensors estiguin funcionant abans de que els arribi 
aquesta Moció. En tot cas, doncs dir-li que ja sap que quan nosaltres fem 
diferents preguntes a les seves Àrees, les respostes que de vegades ens 
acabem trobant és que, vostè trobarà la resposta al proper Cornellà Informa. 
 
Crec que aquesta no és la resposta més correcta i per tant entengui que, a 
vegades, i vull que quedi constància i que quedi en Acta d’aquest requeriment 
i que aquest Grup també es va posar en contacte mesos abans amb la 
Generalitat de Catalunya, perquè ja sabem que havien algunes parts que 
podien ser de la Generalitat de Catalunya. 
 
Nosaltres sí que ens vam posar en contacte amb la Generalitat de Catalunya 
explicant aquesta situació. I sí que se’ns va explicar, una cosa que tampoc és 
molt estranya, no?. Que el propietari d’aquest ascensor acabi sent Renfe, 
quan el propietari de les infraestructures acaba sent ADIF, o, en el cas 
d’algunes d’aquestes estacions acaba sent Rodalies de Catalunya, la 
Generalitat de Catalunya. 
 
Per tant, desprès d’aquesta situació paradigmàtica, que és l’últim que 
pensàvem, per això, finalment hem presentat la Moció. Però, en tot cas, que 
consti en Acta, que aquest Grup també s’ha mogut fa mesos per intentar 
posar solució a la problemàtica. 
 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Crec que està suficientment debatuda, tots ens hem mogut però a ningú ens 
han fet cas. Curiós, dit, a més, en un sentit d’ironia. 
 
Vull dir que quan parlem d’algunes coses, estaria bé que estiguessin 
gestionades més des de la proximitat que no pas des de la distància. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Quart.- Precs i preguntes 

Precs i preguntes. 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, Regidor del Grup Municipal del PP  
 
El primer Prec i també de bon rotllo, seria pregar a la Comissió d’Hisenda i de 
Serveis Socials la possibilitat de la creació d’una Comissió Informativa al mes 
de juliol, per a què, en certa forma, ens expliquessin els criteris que s’han 
utilitzat per al pagament de les plusvàlues a certes persones. 
 
Nosaltres, al seu dia, amb la modificació de crèdit del mes passat, en concret 
200.000 euros, vam estar d’acord, seguim estant d’acord amb què a certes 
famílies de Cornellà se’ls ajudi en aquest pagament de la plusvàlua. No 
obstant, no per falta d’esforç dels Tinents d’Alcalde sinó potser perquè no hi 
ha una informació suficient, no sabem el criteri que s’ha utilitzat, primer, per a 
aquest impagament de plusvàlua, mantenir-los un temps, i segon, perquè a 
aquestes persones se’ls hi pagui la plusvàlua. 
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Estem d’acord en això, simplement volem aquesta Comissió, per a què se’ns 
expliquin aquests criteris, per a tenir-los detallats i, que tinguem la possibilitat 
de que aquests mateixos criteris els puguem utilitzar per a tota la ciutadania 
de Cornellà i no només per aquestes persones. 
 
Aquest és el primer Prec. El segon Prec seria un Prec a l’Alcalde directament. 
 
Jo entenc o aquest Grup entén que hi ha una diferència entre el que declara 
un càrrec públic en una circumstància i que un càrrec públic adopti un acord. 
Entenc que hi ha una diferència, ho deia en relació al que deia que havien dit 
Jose Maria Aznar o Esperanza Aguirre. Crec que hi ha una diferència. 
 
El meu Prec consistiria en què l’Alcalde sol·liciti a la Secretària d’aquest 
Ajuntament que emeti informe sobre la legalitat i validesa de la Moció i 
acords aprovats en la mateixa. 
 
 
Per part del senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup 
Municipal del PP, s’ha presentat la present pregunta, que una vegada 
traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
El dia 17 d’aquest mes es va celebrar el Consell Escolar Municipal i al punt núm. 3 de 
l’Ordre del Dia figurava la presentació del manual de resistència activa a la LOMCE 
per part, sembla ser, de representants de la Federació d’Associacions de Pares i Mares 
d’Alumnes de Catalunya. 
 
Entenent que sent el Consell Escolar Municipal òrgan de participació ciutadana a 
l’àmbit de l’educació i que representa a la comunitat educativa de la ciutat de la 
nostra ciutat. 
 
Donat que té una funció assessora i pot elevar informes i propostes a les institucions 
educatives i al municipi, entenem que s’escoltin totes les propostes que sorgeixin de 
cadascun dels seus membres, el que no entenem és que des d’aquest òrgan Municipal 
es promogui, voti i s’aprovi, la proposta d’incomplir una Llei democràticament 
aprovada. 
 
Donat que el manual de “resistència activa” és un document que promou la 
insubmissió a una Llei aquest Portaveu pregunta: 
 
Primer.- Assumeix i aprova aquesta Regidora aquesta insubmissió? 
 
Segon.- Pensa l’Equip de Govern des de l’Ajuntament donar suport i difusió a aquest 
manual? 
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Tercer.- Sol·licitem se’ns entregui el llistat d’assistents i escusats a l’efecte de 
comprovar la suficiència de quòrum amb el que es va celebrar l’esmentada sessió del 
Consell. 

... 
 
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la 
Presidència, quan són les vint hores i trenta minuts, de la qual s’estén la 
present acta, que és signada per l’Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 
 
 


